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SLOVO STAROSTY

Na posledním zasedání zastupitelstva města 
bylo celkem veselo. A teď to nemyslím ironic-
ky. Při projednávání jednoho z bodů došlo ke 
kuriózní situaci, kdy nebyl schválen ani jeden 
ze tří návrhů, přitom bylo potřeba jeden ná-
vrh schválit.

Někteří přítomní zastupitelé, či přítomní 
občané města se potutelně usmívali a čekali, 
co bude dál. Hlasování jsem nechal opakovat 
a došlo ke stejné situaci, opět nebyl schválen 
žádný návrh. Opět bylo v zasedací místnosti 
veselo.

Proč k  takové situaci došlo? Myslíte si, že 
by k  takovým situacím nemělo docházet? 
Bohužel (anebo bohudík?) jsou i zastupitelé 
jen lidé. Rada města se snaží zastupitelstvu 
doporučovat to nejlepší řešení dle jejího uvá-
žení. V  radě města je pět členů a  pokud je 
zastupitelstvu města předložen návrh usne-
sení, který schválili „jen“ tři členové rady, 
může dojít k  tomu, k čemu došlo. Na schůzi 
rady jsem sdělil radním, že budu podávat na 
zasedání zastupitelstva města protinávrh 
k  usnesení, aby byli připraveni. Zamotalo 
se to ještě tím, že další protinávrh podal Ing. 
Roman Halm. 

A  co způsobilo takový rozruch? Poplatek 
z pobytu. Rada města navrhla zastupitelstvu 
nejprve částku 25 Kč/noc/lůžko. Toto usne-
sení však bylo ještě před zasedáním zastupi-
telstva revokováno a  rada města doporučila 
schválit částku 20 Kč/noc/lůžko, oproti stá-
vajícím 15 Kč. Jak jsem zmínil dříve, podal 
jsem protinávrh na 25 Kč a Ing. Roman Halm 
dal ještě další protinávrh na 15 Kč. Ukázalo 
se, že zastupitelé jsou nejen z  různých „po-
litických“ sdružení, ale i  různých profesí 
a také i různého smýšlení. A to je dobře. Výše 
poplatku tak byla prodiskutována „horem, 
dolem“. Anebo by bylo lepší jen zvednout 
ruce a pokračovat dále v zasedání?

Výše částek byla odůvodňována různě, já 
Vám předkládám odůvodnění moje k  částce 
25 Kč/noc/lůžko. V  roce 2022 bylo vybráno 
na poplatcích z pobytu 565 tis. Kč. Pokud se 
podíváme na výdajovou částku, tak máme 
na cestovním ruchu, což je na § 2143 za rok 
2022, částku 1.580 Kč. V částce není plat za-
městnanců, kteří se starají částečně i o úklid 
po turistech. Namítnout lze při množství 
ubytovacích lůžek ve Velkých Pavlovicích, 
že turisté zatěžují také městskou infrastruk-
turu, hovořit můžeme konkrétně o ČOV, kdy 
bude město fi nancovat rozšíření její kapacity. 

ZASTUPITELÉ SE MOHOU SMÁT, 
ALE PŘI ZVEDNUTÍ RUKY MUSÍ JÍT SRANDA STRANOU

(Je mi jasné, že ne všichni turisté, kteří přes 
Velké Pavlovice prochází nebo projíždí, jsou 
ve Velkých Pavlovicích ubytovaní, ale po-
kud se máme bavit o nějaké „zátěži“, tvoří ji 
z většiny ti ubytovaní.) Nepouštím se ani do 
rozboru, kolik ubytovaní turisté vyprodukují 
odpadu a kolik jej skončí na skládce jakožto 
odpad z domácností. 

Vypadá to, že chci ubytovatele ždímat? Ne-
máte pravdu. Částka 25 Kč je poloviční, 
co umožnuje zákon. Dále jsem avizoval, 
že nebudu prosazovat na rok 2025 a  2026 
další zvyšování této částky. Navíc částka 
vybraná od ubytovaných osob je vybírána 
zvlášť (může být), tedy ubytovaný ví, co platí 
a komu to platí. Je potřeba se i zamyslet nad 
tím, jestli člověka plánujícího pobyt v našem 
městě 25 Kč za noc vůbec zajímá. Víkendový 
pobyt = pivo v  hospodě, třetina láhve vína, 
třetina servírované snídaně anebo 15 km jíz-
dy autem.

Nakonec byla po dohodě se zastupiteli schvá-
lena částka 25 Kč/noc/lůžko. Neberu to tak, 
že bych vyhrál, to vůbec, beru to tak, že je to 
pro město Velké Pavlovice nejlepší řešení. 
Tak jak chtějí prosperovat z  turismu pod-
nikatelé, musí se snažit získat alespoň část 
fi nančních prostředků na náklady spojené 
s turismem i město. 

Bohužel se navyšuje i  místní poplatek za 
odpad, tedy za svoz popelnic. Ze 700 Kč se 
zvyšuje poplatek na 800 Kč. Příjmy města 
Velké Pavlovice na odpadovém hospodářství 
činí za rok 2022 něco málo přes 2.500 tis. Kč. 
Výdaje za rok 2022 (pouze faktury od společ-
nosti Hantály) 3.850 tis. Kč. Dále je hrazen 
provoz sběrného dvora, svoz odpadů pracov-
níky města, pytle na tříděný odpad apod. Asi 
se tedy není o čem bavit.

Proč máme téměř největší množství ko-
munálního a  velkoobjemového odpadu na 

obyvatele z obcí, které sváží Hantály, a.s., je 
otázkou. A  ne, není to absencí motivačního 
programu pro třídění. (Odpadům se budeme 
věnovat ve speciální kampani.) 

Úsměv na tváři mohl způsobit zastupitelům 
a občanům přítomným na posledním zasedá-
ní zastupitelstva města ještě jeden bod. Ceny 
pozemků, které by město prodávalo obča-
nům v rámci dořešování vlastnických vztahů. 
Do zasedání zastupitelstva byla tato částka 
400 Kč, ovšem nový znalecký posudek určil 
cenu 2.135 Kč. A  zastupitelé se mají chovat 
jako řádní hospodáři. (Návrh na novou cenu 
se nevztahoval na dříve přijaté žádosti, týka-
jící se dořešení vlastnických vztahů.) 

Rada města navrhla výhodnější cenu za po-
zemky, a to při jejich prodeji právě pro doře-
šení vlastnických vztahů, které jsou historic-
ky zastavěné, a to do výměry 15 m2 za 700 Kč. 
Já jsem byl při prodeji pozemků v  majetku 
města pro cenu pozemků 2.000 Kč/m2, ane-
bo, což není vyloučeno nikdy, za cenu, která 
bude stanovena znaleckým posudkem. Ten-
tokrát jsem plánovaný protinávrh nepodal 
a byl schválen návrh na usnesení, se kterým 
jsem původně nesouhlasil. Ne vždy je možné 
se shodnout na všem. Ani při schůzích rady, 
ani při zasedání zastupitelstva. Někdy ustou-
pí jeden, jindy druhý.

Město Velké Pavlovice se na 99,9 % stane 
majitelem budovy bývalé provozovny Služba 
škole i  s  pozemky spjatými se stavbou. S  Ji-
homoravským krajem se podařila dohodnout 
rozumná cena (6,5 mil. Kč) a je již schválena 
ze strany JMK i města Velké Pavlovice kupní 
smlouva. Kdo se trošku zajímá o dění ve měs-
tě, tak ví, že je v  plánu budovy zdemolovat 
a  zbudovat na tomto místě komplex budov, 
anebo jednu větší budovu, kam se umístí 
ZUŠ, knihovna, TIC a pokud možno i ordina-
ce pro lékaře. Nebude to jednoduché a nebu-
deme se ještě dlouho smát, ale věřím, že toto 
místo bude jedou občanům našeho města 
přinášet radost. A nejen z pohledu estetické-
ho, ale i funkčního.

Petr Hasil, starosta města Velké Pavlovice
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Z RADNICE

Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA A ZASTUPITELSTVA MĚSTA
Rada města se za období od vydání mi-
nulého zpravodaje sešla celkem čtyřikrát 
a mimo jiné se zabývala následující proble-
matikou:
• Průběžně projednala a vzala na vědomí věst-

ník vlády, informace o  činnosti městského 
úřadu, o  činnosti služeb města a  o  průbě-
hu investičních a  dotačních akcí, pronájmy 
bytů atd. 

Rada města schválila (výběr):
• Pořízení znaleckého posudku na cenu podí-

lu ve společnosti Zdravotní středisko Velké 
Pavlovice s.r.o.

• Zhotovení stolního kalendáře na rok 2024. 
Bude vyhotoveno 1.200 ks. Kalendáře bu-
dou opět občanům rozdány zdarma. 

• Pořízení věcného daru k příležitosti ukonče-
ní působení *** ve farnosti Velké Pavlovice, 
který bude předán na faře při loučení s dětmi 
a farníky z Velkých Pavlovic.

• Vyhlášení nového výběrového řízení na do-
davatele energií (el. energie a plynu) a fi xaci 
ceny pro město Velké Pavlovice a jeho PO na 
rok 2024, které proběhne dne 12. září 2023. 
Rada města schvaluje k tomuto VŘ tyto čle-
ny hodnotící komise: Petr Hasil, Mgr. Rena-
ta Bláhová, Ing. Petr Mikulica, náhradník 
Mgr. Alena Havlínová.

• Pro účinkující pořízení drobného občers-
tvení a  dále schvaluje výběr dobrovolného 
vstupného na divadelní představení s  ná-
zvem „Zase (ti) tupitelé aneb kocourkovské 
zasedání“, které se uskuteční dne 1. září 
2023 v sokolovně. Jedná se o humorné před-
stavení divadelního ochotnického spolku 
KADET ze Staroviček.

• Obchodní smlouvu č. 25082/2023/MK na 
kampaň/spot Velkopavlovické vinobraní na 
Rádiu Jih ve dnech 10.–14. září 2023 v  dél-
ce 30 sekund a  počtu 20 spotů v  kulturním 
servisu za cenu 5.400 bez DPH (s  DPH 
6.534  Kč). Rádio Jih, obchodní zastoupení 
Radio Promotion s.r.o., Brněnská 3163/38, 
695 01 Hodonín, IČ: 27663141.

• Servisní smlouvu č. 490230639 programo-
vého vybavení Manažer smluv a  dokumen-
tů od Atlas consulting spol. s  r.o., Výstavní 
292/13, 702 00 Ostrava – Moravská Ost-
rava, IČ: 46578706 za cenu 9.900 Kč bez 
DPH (jednorázová platba), s  roční prolon-
gací a cena za roční poskytování této služby 
od 1. prosince 2024 je stanovena na 4.000 Kč 
bez DPH.

• Smlouvu o  smlouvě budoucí o  zřízení věc-
ného břemene č. HO-001030084597/001-

ENGS na akci s  názvem „V. Pavlovice, 
rozš. kNN, Menšíková K2008“ uzavřenou 
mezi Městem Velké Pavlovice a  EG.D, a.s., 
IČ: 28085400 ve výši 2.000 Kč bez DPH.

• Návrh č. 23 na vyřazení 201 svazků opotře-
bovaných, zastaralých a ostatních knih krás-
né i naučné literatury, zpracovaný knihovni-
cí Lucií Gawlovou, a  souhlasí s  vyřazením 
knih z knihovního fondu. 

• Žádost o  uzavření MŠ Velké Pavlovice, 
v  souladu s  vyhláškou 14/2005 o  předškol-
ním vzdělávání v platném znění, v době vá-
nočních prázdnin, a to v období od 23. pro-
since 2023 do 2. ledna 2024. Provoz bude 
opět zahájen ve středu 3. ledna 2024.

• Smlouvu o dílo na realizaci akce „Moderni-
zace osvětlení pódia v sokolovně“. Smlouva 
je uzavřena s Jaromírem Rajchmanem Ton-
studio, Josefovská 969, Dolní Bojanovice, 
696 17, IČ: 41515391. Předmětem zakázky je 
provedení dodávky a montáže osvětlení v so-
kolovně Velké Pavlovice za cenu 341.090 Kč 
bez DPH (s  DPH 412 718,90 Kč). Termín 
dokončení díla je stanoven na 18. října 2023.

• Výsledek výběrového řízení na dodavatele 
plynu a elektrické energie pro rok 2024 pro 
město a jeho příspěvkové organizace:
• dodavatele elektrické energie – společnost 

E.ON E energie, a.s., IČ: 26078201,
• dodavatele plynu – společnost Pražská 

plynárenská, a.s. IČ: 60193492.
• Žádost o  udělení výjimky z  nejvyššího po-

čtu dětí v zájmovém vzdělávání. Tento počet 
je stanoven právním předpisem. Žádost je 
o povolení navýšení počtu žáků o 4 děti. Žá-
dost podal Mgr. Michal Rilák, ředitel ZŠ.

• Smlouvu o sdružených dodávkách elektřiny 
ze sítě nízkého napětí s E.ON Energie, a.s., 
F. A. Gerstnera 2151/69, České Budějovi-
ce, IČ: 26078201 - dle výsledku výběrového 
řízení na nákup energií pro rok 2024 pro 
město a jeho příspěvkové organizace. Jedná 
se o produktovou řadu SimplePower a platí 
individuální cena. Smlouva bude zveřejněna 
na profi lu zadavatele a  zapsána v  evidenci 
smluv.

• Smlouvu o  sdružených službách dodávky 
zemního plynu s Pražská plynárenská, a.s., 
Praha 1 - Nové město, Národní 37, 110 00, 
IČ: 60193492 - dle výsledku výběrového ří-
zení na nákup energií pro rok 2024 pro měs-
to. Cena je stanovena 1.493 Kč/MWh bez 
DPH. Smlouva bude zveřejněna na profi lu 
zadavatele a zapsána v evidenci smluv.

• Pořízení zpomalovacího pruhu z plastu před 
mostem na ul. Pod Břehy.

• Příspěvek na drobné občerstvení pro seniory 
při přednášce Mediální obezřetnost, která se 
koná ve středu 27. září 2023 v zasedací míst-
nosti MěÚ VP. Akce se koná v rámci celoroč-
ního programu pro seniory, pořádá ji Město 
Velké Pavlovice a je podpořena JmK. 

• Poskytnutí fi nančního daru ve výši 
10.000 Kč pro Folklórní soubor Hanýsek ze 
Šakvic, IČ: 26992680, který vystupoval na 
Velkopavlovickém vinobraní. Tento soubor 
vystupoval s  50 dětmi, mezi kterými jsou 
i děti z Velkých Pavlovic.

• Podporu pro Velkopavlovické seniory pro 
studium na Universitě třetího věku ve Vel-
kých Pavlovicích. Jedná se o pilotní a doto-
vaný program Pedagogické fakulty Univer-
zity Karlovy v  Praze, Katedra andragogiky 
a  managementu vzdělávání. Jedná se o  tři 
on-line výukové kurzy a tři exkurze do Pra-
hy. On-line výuka proběhne v zasedací míst-
nosti MěÚ Velké Pavlovice. Podmínka pro 
přihlášení: věk 60+, ukončené středoškolské 
vzdělání, způsob zakončení – závěrečná pí-
semná práce a získání osvědčení – diplomu 
– o absolvování kurzu se slavnostním předá-
ním v prostorách pražského Karolina. Způ-
sob podpory bude řešen až při splnění mini-
málního zaplnění kurzu v počtu 6 seniorů.

• Spolupořadatelství XIV. ročníku turnaje 
v malé kopané „O pohár starosty města Vel-
kých Pavlovic“ a  spolupořadatelství XIII. 
ročníku mezinárodního volejbalového tur-
naje pracovníků škol „O pohár starosty měs-
ta Velkých Pavlovic“ - oba turnaje se budou 
konat 6. října 2023. RMě schvaluje zakoupe-
ní pohárů pro vítěze.

• Přijetí žádostí o  odkup pozemků v  rám-
ci dořešení vlastnických vztahů. Jedná se 
o  žádosti, které se vztahují ke stavbám na 
pozemku města a  jednu ostatní plochu ze-
leň – pozemek za rodinným domem. Další 
2 žádosti, které byly přijaty do dnešního dne 
od *** - odkup pozemků pod nezkolaudova-
nou stavbou – garáží a *** - odkup pozem-
ků pro stavbu dvojgaráže nejsou v kategorii 
dořešení vlastnických vztahů a  budou po-
suzovány dle jiných podmínek. Na tomto 
zastupitelstvu bude dána informace, že se 
jedná o žádosti, které by měly být odprodá-
ny za cenu stávající, tj. za 400 Kč/m2. Rada 
města schvaluje vyvěšení záměrů na prodej 
pozemků.

• Podání žádosti o  zápis změny v  údajích ve-
dených v rejstříku škol a školských zařízení, 
s  účinností od 1. září 2024 pro: školní dru-
žinu, jejíž činnost vykonává Základní škola 
Velké Pavlovice okres Břeclav, příspěvková 
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organizace, která se týká navýšení cílové ka-
pacity ze 75 na 90 žáků.

• Pověřuje ředitele příspěvkové organizace 
Základní školy Velké Pavlovice okres Břec-
lav, příspěvková organizace pana Mgr. Mi-
chal Riláka k  podání výše uvedené žádosti 
Krajskému úřadu Jihomoravského kraje, 
odbor školství.

Rada města souhlasí:
• S návrhem dětského hřiště a cenovou nabíd-

kou (386.000 Kč bez DPH) od společnosti 
UNIPARK s.r.o., Slavkovská 210, 059 86 
Nová Lesná, IČ: 52206092, pro realizaci 
dětského hřiště v  lokalitě lesopark. Termín 
byl stanoven do konce letošního roku. Popis 
herních prvků: mikádo, tunel na prolézání, 
3x socha hmyzu (mravenec a brouci) + dře-
věný fl aškofon dle autorského návrhu.

Rada města projednala:
• Žádost o  vyjádření k  PD pro vydání spo-

lečného povolení – nová stanice katodické 
ochrany Velké Pavlovice. Pro umístění pilíře 
SKAO a dvojice HUA byl vytipován pozemek 
parc. č. 7777, který je ve vlastnictví města 
Velké Pavlovice. Dále jsou dotčené městské 
pozemky parc. č. 7751, 7785 a  7960. Rada 
města se usnesla, že si vyžádá názor odbor-
níka a  bude se problematikou zabývat na 
příštím zasedání.  Žadatelem stavby je NET-
4GAS, s.r.o., IČO: 27260364, Na Hřebenech 
II 1718/8, 140 21 Praha 4.

• Dopis na příspěvek na fi nancování systému 
IDS JMK na rok 2024. Částka stanovená 
v roce 2021 stále zůstává stejná (100 Kč/ob-
čan), příspěvek je spočítán dle počtu obyva-
tel. Na rok 2024 vychází tento příspěvek na 
313.200 Kč. Tento příspěvek bude součástí 
rozpočtu na rok 2024 a bude schvalován na 
prosincovém ZMě.

• Nový způsob vydávání pytlů na tříděný od-
pad pro občany města v  roce 2024. Pytle 
budou zdarma a bude se vydávat kus za kus. 
Pokud občan dá tříděný odpad v  pytli před 
dům, pracovníci města mu za něj do schrán-
ky vloží nový pytel, pokud občan odveze 
pytel na sběrný dvůr, obdrží nový pytel od 
obsluhy sběrného dvoru.

Rada města pověřuje starostu:
• Oslovit projektanty s  žádostí o  zpracování 

aktuálního výkazu výměr pro soutěžení ve-
řejné zakázky.

Zastupitelstvo města na svém 6. zasedání, 
které se konalo 21. září 2023, mimo jiné 
projednalo:
• Bodem usnesení:
  1a/6Z/2023 – schvaluje program zasedá-

ní, který byl všem členům zaslán elektronic-
ky.

  1b/6Z/2023 – schvaluje členy návrhové ko-
mise ve složení Ing. Antonín Schäffer a Ka-
rel Hovězák.

  1c/6Z/2023 – schvaluje ověřovatele zápisu 

ve složení Mgr. Alena Havlínová a Ing. Ro-
man Halm.

  2a/6Z/2023 – schvaluje poskytnutí dota-
ce pro rok 2023 pro SH ČMS - Sbor dobro-
volných hasičů, p.s., IČ: 65804040 ve výši 
80.000 Kč na pořízení nového sportovního 
čerpadla a uzavření Veřejnoprávní smlouvy 
č. 14/2023.

  2b/6Z/2023 – schvaluje poskytnutí na-
výšení dotace pro rok 2023 pro TJ Slavoj 
Velké Pavlovice, IČ: 18511694 o  částku 
70.000   Kč na celkovou částku 590.000 Kč 
a uzavření Dodatku k Veřejnoprávní smlou-
vě č.  10/2023.

  3/6Z/2023 – schvaluje Rozpočtové opat-
ření č. 8/2023, dle přílohy, celkové příjmy 
jsou zvýšeny o 1.375.500 Kč, celkové výdaje 
jsou zvýšeny o  1.375.500 Kč a  beze změny 
zůstalo celkové fi nancování. Změny byly 
dále provedeny u výdajů v rámci paragrafů, 
a to do výše rozpočtové rezervy. Závaznými 
ukazateli jsou hodnoty paragrafů u  výdajů 
s tím, že jednotlivé paragrafy lze v celkovém 
součtu překročit o částku rozpočtové rezer-
vy. Celkové výdaje překročit nelze.

  4a/6Z/2023 – vydává Obecně závaznou 
vyhlášku o  místním poplatku za obecní 
systém odpadového hospodářství, ve znění 
přílohy zápisu, s účinností od 1. ledna 2024. 
Důvodová zpráva – dne 1. ledna 2024 na-
bude účinnost novela zákona (252/2023 
Sb.) k  zákonu o  místních poplatcích 
č.  565/1990 Sb., ve znění pozdějších před-
pisů, z tohoto důvodu je vypracována zcela 
nová zjednodušená OZV. Cílem novely je 
zjednodušení administrativní náročnosti 
správy MP, úprava poplatkového období 
ve vztahu k  insolvenčnímu řízení, posílení 
jistoty poplatkových subjektů. Náklady na 
svoz a  nakládání a  likvidaci komunálního 
odpadu neustále rostou, a tak výše poplatku 
pro rok 2024 je stanovena na 800 Kč/obyva-
tel. Splatnost poplatku zůstává jako v před-
cházejících letech. Účinnost této vyhlášky je 
od 1. ledna 2024.

  4b/6Z/2023 – vydává Obecně závaznou 
vyhlášku o  místním poplatku z  pobytu, ve 
znění přílohy zápisu, s  účinností od 1. led-
na 2024. Důvodová zpráva – dne 1. led-
na 2024 nabude účinnost novela zákona 
(252/2023 Sb.) k zákonu o místních poplat-
cích č. 565/1990 Sb., ve znění pozdějších 
předpisů, z  tohoto důvodu je vypracována 
zcela nová zjednodušená OZV. Cílem novely 
je zjednodušení administrativní náročnosti 
správy MP, úprava poplatkového období 
ve vztahu k  insolvenčnímu řízení, posílení 
jistoty poplatkových subjektů. U  poplatků 
z pobytu se jedná také o změnu výše poplat-
ku, kdy cena je navýšena z  původních 15 
Kč/den na 25 Kč/den. Cena je stanovena na 
základě dohody obcí ve svazku Modré Hory. 
Splatnost poplatku zůstává jako v předchá-
zejících letech. Účinnost této vyhlášky je od 
1. ledna 2024.

  4c/6Z/2023 – vydává Obecně závaznou 
vyhlášku o  místním poplatku ze psů ve 
znění přílohy zápisu, s  účinností od 1. led-
na 2024.  Důvodová zpráva – dne 1. led-
na 2024 nabude účinnost novela zákona 
(252/2023 Sb.) k zákonu o místních poplat-
cích č.  565/1990 Sb., ve znění pozdějších 
předpisů, z  tohoto důvodu je vypracována 
zcela nová zjednodušená OZV. Cílem novely 
je zjednodušení administrativní náročnosti 
správy MP, úprava poplatkového období ve 
vztahu k insolvenčnímu řízení, posílení jis-
toty poplatkových subjektů. U  poplatků ze 
psů se jedná pouze o změnu typu poplatku, 
poplatkovým obdobím oproti minulému zá-
konu je kalendářní rok, cena zůstává stejná. 
Splatnost poplatku zůstává jako v předchá-
zejících letech. Účinnost této vyhlášky je od 
1. ledna 2024.

  5/6Z/2023 – schvaluje Program rozvoje 
města Velké Pavlovice na období 2024–
2029. Tento program je možné i  žádoucí 
každý rok po dobu platnosti upravovat či 
doplňovat o rozpočtové věci, změn vizí roz-
voje města, změn v demografi cké situaci ve 
městě a  jiných změn v  životě města, které 
mohou nastat.

  6a/6Z/2023 – schvaluje doplnění Plánu 
investičních akcí pro rok 2023 o  pořízení 
zpevněné plochy (na místě bývalého kina) 
na pozemcích parc. č. 97/1 ostatní plocha 
a parc. č. 378 ostatní plocha v k.ú. Velké Pav-
lovice za cenu 110.100 Kč.

  6b/6Z/2023 – schvaluje pořízení nového 
baru v sokolovně včetně stavebních úprav - 
nový vchod do baru, výměna bočního vcho-
du do sokolovny, výměna dlažby, pořízení 
nového baru a jeho vybavení.

  7a/6Z/2023 – schvaluje prodejní cenu ze-
mědělských pozemků orná půda, vinice, 
sad ve výši 45 Kč/m2, dle nového znaleckého 
posudku o výši obvyklé ceny 5195-45/2023, 
zhotovitel Ing. Jaroslav Benda, Ph.D. Tímto 
ale není dotčeno právo města Velké Pavlovi-
ce stanovit cenu prodeje (ne nájmu) za cenu 
dle znaleckého posudku. Žádosti přijaté na 
odkup pozemků (do přijetí tohoto usnesení) 
se oceňují dle ceny platné v době přijetí žádosti.

  7b/6Z/2023 – schvaluje prodejní cenu ne-
zemědělských pozemků meze, trvalý travní 
porost ve výši 25 Kč/m2, dle nového zna-
leckého posudku o výši obvyklé ceny 5195-
45/2023, zhotovitel Ing. Jaroslav Benda, 
Ph.D. Tímto není dotčeno právo města Vel-
ké Pavlovice stanovit cenu prodeje za cenu 
dle znaleckého posudku. Žádosti přijaté na 
odkup pozemků (do přijetí tohoto usnesení) 
se oceňují dle ceny platné v době přijetí žá-
dosti.

  7c/6Z/2023 – schvaluje nájemné (pacht) 
za užívání 1 m2/rok zemědělských pozem-
ků orná půda, vinice, sad ve výši 0,5625 Kč/
m2, dle znaleckého posudku o  výši obvyklé 
ceny 5195-45/2023, zhotovitel Ing. Jaroslav 
Benda, Ph.D. 
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 7d/6Z/2023 – schvaluje:
• prodejní cenu pozemků k  dořešení vlast-

nických vztahů, které jsou určené ke stav-
bě nebo tvoří příslušenství stavby (garáž, 
drobné stavby) cena 2.000 Kč/m2

• pokud se jedná o  pozemky historicky za-
stavěné nebo jež jsou součástí areálu, k je-
jichž identifi kaci došlo po digitalizaci kata-
strálních map, cena je určena dle hlavního 
účelu využití (stavební, ostatní, orná). Při 
výměře do 15 m2 se bude vycházet z  část-
ky 700 Kč. (Cena dle znaleckého posudku 
je 2.125 Kč/m2. Odchýlení od této ceny je 
zdůvodněno historicky dlouhodobým vy-
užíváním pozemků žadatelem, historicky 
dlouhodobou zastavěností budovou po-
zemku.) 

Tímto ale není dotčeno právo města Velké 
Pavlovice stanovit cenu prodeje za cenu dle 
znaleckého posudku. Žádosti přijaté na od-
kup pozemků (do přijetí tohoto usnesení) se 
oceňují dle ceny platné v době přijetí žádosti. 

  7e/6Z/2023 – schvaluje nákupní cenu pro 
pozemky pod místními komunikacemi ve 
výši 300 Kč/m2.  

  8/6Z/2023 – schvaluje vyvěšení záměrů na 

směny pozemků:
• parc. č. 4641/104 smění 228 m2 
• parc. č. 4641/102 smění 485 m2

s pozemkem 4641/103.
• parc. č. 4641/101 smění 226 m2

• parc. č. 4641/99 smění 223 m2

s pozemkem parc. č. 4641/100.
• parc. č. 4641/98 smění 255 m2

s  pozemkem parc. č. 4641/97. Náklady na 
vyhotovení geometrického plánu, smluv 
a zápisu na katastrální úřad půjdou za vyzy-
vatelem směny, tj. za městem Velké Pavlovi-
ce.

• 9a/6Z/2023 – schvaluje prodej části po-
zemku parc. č. 2296 o  výměře 54 m2 vede-
ného jako zahrada a  části pozemku parc. 
č.  2297/1 vedeného jako ostatní plocha 
o výměře 4 m2, který vznikl na základě Ge-
ometrického plánu č. 710-304/935 zhotove-
ného Ing. Janem Hlávkou, z důvodu dořešení 
vlastnických vztahů pod stavbou rodinného 
domu. Žádost podali ***. Celková cena činí 
23.200 Kč. Vyhotovení kupních smluv a ná-
vrh na vklad hradí kupující.

• 9b/6Z/2023 – schvaluje vyvěšení záměru 
prodeje části pozemku parc. č. 457/1 u  po-
zemku (před domem) parc. č. 468 v k.ú. Vel-

ké Pavlovice o  velikosti cca 50 m2, za cenu 
400 Kč/m2. 

• 9c/6Z/2023 – neschvaluje směnu pozem-
ků na základě žádosti, která byla doručena 
17.   května 2023 ***. Jedná se o  pozemky: 
polovina pozemku parc. č. 7716 za pozemky 
parc. č. 7370 a parc. č. 7368 (oba v k. ú. Velké 
Pavlovice).

• 10a/6Z/2023 – neschvaluje přistoupit 
k  „daňovému milostivému létu“ pro nízký 
efekt vymáhání.

• 10b/6Z/2023 – schvaluje koupi pozemku 
p. č. 604 zastavěná plocha a nádvoří, včetně 
stavby č. p. 179, objekt občanské vybavenos-
ti, jako jeho součásti, stavba stojí na pozem-
cích p. č. 604 zastavěná plocha a nádvoří a na 
p. č. 605/2 zastavěná plocha a nádvoří, v k. ú. 
a  obci Velké Pavlovice. Cena nemovitosti je 
stanovena na 6.500.000 Kč, nemovitost je 
zatížena věcným břemenem zcizení po dobu 
10 let. Za zcizení se dle smlouvy nepovažuje 
demolice budovy.

Ing. Jana Václavková, tajemnice Městského 
úřadu Velké Pavlovice

Město zprovoznilo novou elektronickou 
úřední desku, najdete ji vedle radnice
Vážení občané, 

neustále se snažíme být k vám blíž a poskyto-
vat vám důležité informace z  našeho města. 
Proto jsme se vydali cestou digitalizace a mo-
dernizace a  nainstalovali jsme i  ve Velkých 
Pavlovicích elektronickou úřední desku. 
Naším cílem je vám co nejjednodušším způ-
sobem zpřístupnit aktuální informace a  do-
kumenty týkající se činnosti úřadu. 
Elektronickou úřední desku naleznete vedle 
budovy Městského úřadu Velké Pavlovice na 
Náměstí 9. května 40. Toto elektronické za-
řízení vám poskytne k  nahlédnutí všechny 
důležité dokumenty a  je přístupné 24 hodin 
denně, 7 dní v týdnu. 
Elektronická úřední deska je čitelná v  kaž-
dém počasí a přístupná i pro seniory a lidi se 
zrakovým i  tělesným znevýhodněním. Digi-
talizací úřadu šetříme čas a  náklady města, 
které dokážeme následně využít v  dalších 
službách pro občany. 
Elektronickou úřední desku nainstalovala 
v našem městě, stejně jako již dříve úspěšně 
ve spoustě dalších obcích a  městech, osvěd-
čená společnost Galilleo Corporation s.r.o. 
se sídlem v  Chomutově, www.igalileo.cz, 
facebook.com/igalileo.cz, za což jí touto ces-
tou velmi děkujeme!
Věříme, že i  tímto atraktivním způsobem 
vám zjednodušíme přístup k informacím.

Petr Hasil, starosta města Velké Pavlovice
Novou elektronickou úřední desku najdete v bezprostředním sousedství budovy radnice 
směrem k lékárně.
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TELEGRAFICKY

 Posezení (dřevěné týkové stoly a  židle) 
stávajícího zahradního nábytku na dvorku 
turistického informačního centra a  knihovny 
začalo být nebezpečné – rozpadalo se už při 
jen mírné manipulaci. V  městské stolárně 
máme šikovného kolegu – stolaře, a tak máme 
už nyní, na podzim, zhotoveno posezení 
nové. Čeká se již jen na povrchovou úpravu. 
V jarních měsících bude nábytek převezen na 
TIC a  bude od nové turistické sezóny sloužit 
jak návštěvníkům města, tak i  knihovny. 
(Fotografi i najdete na barevné obálce.)

 Pro někoho se tento počin může zdáti 
zbytečností, pro spolky a  na fi remní akce je 
ale nezbytností. Nové pařáky použitelné na 
guláš, ovar atd.

 Ulice Stará, ale vodovodní řad nový, stejně 
jako kanál a silnice. Ještě doladíme drobnosti 
a  bude úplně hotovo. Stará ulice bude jako 
nová!

 Studie na skatepark by měla být hotová 
do konce listopadu 2023. Jestli bude hotová 
a jestli se nám bude líbit a bude-li se nám líbit 
i rozpočet, jdeme příští rok do realizace. Těšte 
se!

Farníci si připomněli mší svatou pod širým 
nebem svátek Božího Těla.

Nové pařáky uložené v městské stolárně 
na radnici.

 Z-BOX na autobusovém nádraží je už 
pravda nějaký ten týden v  provozu. Ve hře je 
i  nabídka na ALZA BOX, avšak ta prozatím 
nebyla na městě projednávána.

 Také Velké Pavlovice budou mít své 
„opakovatelně“ použitelné kelímky. Dekor 
potisku, který bude tento kelímek zdobit 
a současně propagovat tak naše město, je dílem 
jednoho šikovného místního středoškoláka. 
Kelímek je o objemu 0,5 l a objednáno máme 
3.000 kousků.

 Nic moc krásného…, sběrné místo na 
rostlinný odpad a  matoliny nebývá v  době 
vinobraní, a  tedy v  době zpracování hroznů 
zrovna naší chloubou. Ale s  tím se dá žít… 
Více nás vytáčí do vrtule fakt, že nám na toto 
místo nevozí odpad jen velkopavlovičtí, ale 
i přespolní. Na místo přibydou varovné cedule 
a budeme místo i sledovat. Takže pozor!

 Dřevěná soška sv. Antonína Paduánského 
zhotovená roku 2011 dřevořezbářem 
Jaroslavem Bunckem z  Rajhradic, která byla 
donedávna umístěna ve velkopavlovické 

Červený Z-BOX provozovaný Zásilkovnou 
na autobusovém nádraží.

Rozhodně máme ve městě i  malebnější zá-
koutí, ale i  tohoto je třeba. Třeba je však 
důrazně podotknout, že je určeno výhradně 
a jen pro velkopavlovické.

Ulice Stará (zaplaťpánbůh) nedělá svému 
názvu dobrou reklamu. Dnes vypadá jako 
nová!

kapličce v  polích směrem na Bořetice, se 
v  současné době připravuje na generální 
opravu. V roce 2024 bude očištěna a natřena 
– neboli ošetřena ochranným nátěrem a poté 
vrácena do výklenku této staré barokní 
poklony.

Soška sv. Antonínka se připravuje na velkou 
opravu. Proto ji nyní v kapličce nehledejte…
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HLEDÁME ÚČASTNÍKY PRO NETRADIČNĚ TRADIČNÍ
OKENNÍ ADVENTNÍ KALENDÁŘ

SARAH HORÁKOVÁ PŘIBLIŽUJE NA SOCIÁLNÍCH SÍTÍCH
KAŽDODENNÍ ŽIVOT V EVROPSKÉM PARLAMENTU

Hledáme 24 nadšenců do adventu a všeho kolem Vánoc.
Po vzoru nedalekých Ratíškovic bychom rádi uspořádali okenní 
adventní kalendář. Princip je takový, že na různých místech města 
se postupně rozsvítí 24 vánočně vyzdobených oken/dveří/vrat nebo 
plotů s jednotlivými číslovkami, stejně jako je dní do Vánoc, a ostatní 
se je snaží podle mapky najít. U  každého adventního okýnka může 
na „hledače“ čekat doprovodný program nebo drobná odměna (není 
podmínkou). 

Pokud Vás plánovaná akce oslovila, přihlaste se do 15. listopadu 2023 
na adrese infocentrum@velke-pavlovice.cz nebo na telefonu 519 428 
149. Na uvedených kontaktech vám zároveň podáme bližší informace.

Při dostatečném počtu účastníků vytvoříme na stránkách www.
advent-kalendar.cz mapu našeho okenního adventního kalendáře 
a od 1. prosince se v čase od 16.30 do 20.00 hodin rozsvítí první okno 
a hledání může začít.

Inspiraci na doprovodný program nebo drobné dárečky najdete na 
ratíškovickém adventním kalendáři na webu https://www.advent-
kalendar.cz/adventni-kalendar/1480.

Městská knihovna & Turistické informační centrum Velké Pavlovice – 
organizátoři akce

Dostala se do Evropského parlamentu v 19 le-
tech, hned v prvních týdnech se potkala s čes-
kým prezidentem Petrem Pavlem a  místo-
předsedkyni Ditě Charanzové oživila sociální 
sítě. Sarah ukazuje studentům, jak to v Bruse-
lu chodí, a čísla na Instagramu jí letí rapidně 
nahoru.

Nyní dvacetiletá Sarah Horáková, rodačka 
z  Velkých Pavlovic a  studentka Masarykovy 
univerzity v Brně, je posledních pár týdnů na 
očích nejen na platformách jako je Instagram, 
TikTok a Facebook, ale také si jejího příjezdu 
do kanceláře Dity Charanzové začínají všímat 
off-line média. Studentka Sarah se ještě před 
pár lety věnovala modelingu a  vyhrála něko-
lik titulů v  soutěžích krásy, kde se největšího 
úspěchu dočkala v Miss České republiky 2021 
(I. vicemiss), a nyní má na starosti úplně jiné 
záležitosti.

Sama se označuje za travel infl uencerku a je-
jím hlavním zaměstnáním je marketing v jed-
né z největších sportovních organizací z Čes-
ké republiky OKTAGON MMA. Na sociální 
sítě uvádí, že většina jejích pracovních pozic je 
spíše koníček. Ale protože nesnese žít ve stere-
otypu, neustále cestuje.

V  Evropském parlamentu usedla ke stolu 
místopředsedkyně Dity Charanzové, která 
působí v EP za skupinu Renew Europe, kandi-
dovala v roce 2014 za ANO, avšak aktuálně je 
nestranná. Od začátku září si sledující Sarah 
mohli všímat, že její fotky z  pláže v  bikinách 
se mění na košili zapnutou ke krku a  sukni 
pod kolena. Sarah již několikrát do svých pří-
běhů uvedla, že práce v Bruselu ji velice mile 
překvapila a  kdyby jí nečekaly další pracovní 
cesty do zahraničí, v  Evropském parlamentu 
by ráda zůstala.

Díky svým krátkým videím upoutala pozor-
nost především mladých lidí, kterým ukazu-
je, jak se na takovou stáž můžou také dostat, 
a  prozradila také měsíční plat, který činí až 

1.495 € měsíčně. Sociální sítě místopředsed-
kyně EP také nenechala ladem a  pravidelně 
každý den se na jejich Instagramech objevuje 
nový obsah.

Sarah měla štěstí, když po devíti letech navští-
vil půdu Evropského parlamentu ve Štrasbur-
ku také prezident České republiky Petr Pavel 
a  vítala ho samotná Charanzová u  společné 
snídaně, což se nepoštěstí jen tak každému 
stážistovi.

Nyní čeká Sarah cesta na světovou soutěž do 
Číny, a  tak jí přejme hodně štěstí a  úspěchů. 
Sarah je na svůj mladý věk nezvykle pracovitá 
a aktivní. Nezapomíná však na své (nejen) vrs-
tevníky, když se jim snaží zpřístupnit zajímavé 

informace, kterých se jí dostává. Je skutečně 
obdivuhodná.

Mgr. Renata Bláhová, 
místostarostka města Velké Pavlovice

Sarah Horáková na snímku s Ditou Charan-
zovou, místopředsedkyní Evropského parla-
mentu sídlícího v belgickém hlavním městě 
Bruselu. 

Velké Pavlovice ve 
fi nále soutěže 
Cena za krajinu 2023
V pondělí 25. září 2023 se v prostorách Ote-
vřené zahrady Nadace Partnerství Brno ko-
nalo vyhlášení soutěže Adapterra Awards Ji-
homoravského kraje 2023 a Cena za krajinu 
2023. Obě soutěže jsou příležitostí ukázat, 
jak je možné řešit adaptaci krajiny na klima-
tickou změnu. Naše krajina a města vyžadují 
soustavnou péči. 
Soutěž chce oceňovat všechny, kteří se o kra-

jinu a města starají. Akce se konala za účasti 
Jana Grolicha, hejtmana Jihomoravského 
kraje. „Biocentrum Záblatská“ ve Velkých 
Pavlovicích sice nezískalo místa nejvyšší, 
ale velkým úspěchem je už to, že se v soutěži 
Cena za krajinu dostalo do fi nále.

Mgr. Renata Bláhová, 
místostarostka města Velké Pavlovice
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VELKOPAVLOVICKÉ VINOBRANÍ SLUNCEM ZALITÉ

LEGIOVLAK. 
DO VELKÝCH PAVLOVIC PŘIJELO MUZEUM, PO KOLEJÍCH

KULTURNÍ ŽIVOT 
A REPORTÁŽE Z NAŠICH AKCÍ

Velkopavlovické vinobraní roku 2023 je 
v těchto okamžicích již několikatýdenní minu-
lostí. A s velkou úlevou a hlubokým oddechnu-
tím nyní už můžeme my pořadatelé potvrdit, 
že opět velmi vydařenou. Počasí přálo napros-
to luxusně, návštěvnost předčila i  ta nejopti-
mističtější očekávání, program se vydařil na 
jedničku…

Velkopavlovické vinobraní znovu všechny 
přesvědčilo, že se jedná o  slavnost pro celou 
rodinu a  na své si přijde úplně každý. Stačí 
zpětně nahlédnout do seznamu účinkujících 
a každému je hned jasné, že oba dny byly plné 
hudby nejrůznějších žánrů od cimbálu přes 
folk a world music až po české a světové hity 
posledních čtyřiceti let.

Zkrátka a  dobře, letošní oslavy úrody a  hud-
by byly příjemnou zábavou podpořenou 
dobrou náladou vycházející nejen ze všeho 
výše jmenovaného, ale také popíjením bur-
čáku či degustováním všudypřítomného vína 
a  ochutnáváním nepřeberné škály vynikají-
cích lahůdek.

Věra Procingerová

Slavnostní krojovaný průvod je mnohými z nás považován za nejkrásnější bod programu 
sobotního dne Velkopavlovického vinobraní.

Letos horu pospolu zarazili (zleva) starosta 
města Petr Hasil, radní Petr Mikulica a nový 
velkopavlovický kněz František Putna. 

Darebný ženy z Velkých Pavlovic svým tem-
peramentním strhujícím vystoupením roze-
zpívaly i ty největší hudební zarputilce. 

Prý je to výzdoba… Říkal kdo? 
Nám prostě zachutnala!

Jak často se stane, že muzeum přijede za 
vámi? Do Velkých Pavlovic zavítalo pojízdné 
muzeum Legiovlak a  zdrželo se u  nás od 
29.  srpna až do 3. září 2023, tedy šest dnů. 
Navštívit jej bylo možné denně od rána do 
večera a dopřát si i komentovanou prohlídku, 
která začínala každou celou hodinu.

Vstup do expozice byl zcela zdarma, ale každý 
měl možnost přispět dobrovolné vstupné do 

kasičky umístěné v  prostorách prodeje suve-
nýrů. Jelikož byly výstava i výklad mimořádně 
obsáhlé a  erudované, učinil tak snad každý 
příchozí a  mnozí opravdu nešetřili. Za kvali-
tu každý rád zaplatí a  tím ocení práci, snahu 
a entusiasmus všech, kteří se na takovém pro-
jektu jakkoliv podílí.

O prohlídku unikátní soupravy 14 zrekonstru-
ovaných vozů představujících věrnou repliku 

legionářského vlaku, v  němž žili a  bojovali 
příslušníci naší zahraniční armády v  Rusku 
v  letech 1918–1920, byl enormní zájem. A  to 
nejen občanů z Velkých Pavlovic, ale také z ši-
rokého okolí. Na jindy tichém a téměř pustém 
vlakovém nádraží bylo v  tyto dny nezvykle 
rušno a  plno. Hlavně děti byly nadšené, však 
ne o moc méně než jejich dospělý, především 
mužský, doprovod. Holt vojenská historie je 
spíše doménou mužů.
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Kdo stojí za LEGIOVLAKEM 
– putujícím muzeem na kolejích?

Legiovlak je ambiciózní projekt Českoslo-
venské obce legionářské, který si předsevzal 
vytvořit věrnou repliku legionářského vlaku 
z  období let 1918-1920, kdy na Transsibiřské 
magistrále v  Rusku probíhaly válečné opera-
ce čs. legií. Vlak křižuje od května 2015 celou 
Českou republiku a  jeho cesta potrvá mini-
málně do roku 2026 díky podpoře Minister-
stva obrany a Ministerstva dopravy. 

Legiovlak pomáhá veřejnosti, a  především 
mládeži obnovovat povědomí o  čs. legiích 
a  jejich zásluhách na vzniku samostatného 
československého státu. Vstup do expozice 
Legiovlaku je zdarma, a to i díky podpoře Mi-
nisterstva obrany ČR, Ministerstva dopravy 
ČR, Českých drah a. s., SŽ, pojišťovně Gene-
rali a dalších partnerů.

O LEGIOVLAKU…

V  letech 2011–2015 zakoupila Českosloven-
ská obec legionářská celkem 13 vyřazených 
historických vagonů. Jeden z  plošinových 

Čtrnácti vagóny Legiovlaku provázeli zá-
jemce nadšení a vědomostmi nabití členové 
Československé obce legionářské.

Snad nejatraktivnějším vagónem Legiovla-
ku bylo stanoviště zdravotní služby – polní 
nemocnice na kolejích. 

vagonů dlouhodobě zapůjčily České dráhy, a. 
s., a kovářský vagon zrekonstruovala a doda-
la slovenská strana v  čele s  Nadáciou Milana 
Rastislava Štefánika a  Klubom historickej 
techniky RD Zvolen. Legiovlak se tak stal sku-
tečně československým. V  letech 2014–2018 
shlédlo Legiovlak na 600.000 návštěvníků.

V současné době již jezdí po naší vlasti Legio-
vlak čítající 14 vagonů. Pro co největší přiblí-
žení podoby legionářských vlaků a  životních 
podmínek, bojové činnosti a zvyklostí našich 

dobrovolců byly vybrány pro rekonstrukci nej-
častěji používané vozy. Vlak se skládá z vozu 
polní pošty, těplušky, plukovní prodejny, uby-
tovacího, fi lmového, krejčovského, zdravotní-
ho, štábního, velitelského, obrněného a  dvou 
vozů plošinových.

Nestihli jste navštívit Legiovlak ve Velkých 
Pavlovicích? Nevadí! Kalendář kde a kdy bude 
stavět najdete na webových stránkách projek-
tu: www.csol.cz/projekty/legiovlak. 

Karolína Bártová

Vydlabané dýně a vedro, ale i výborná nálada
Letošnímu zářijovému Veselému dýňobraní 
pod rozhlednou Slunečná se vydařilo vše na 
jedničku s hvězdičkou. Přálo nám krásné po-
časí a také počet účastníků byl více než licho-
tivý. Dýně se pod rozhlednu dopravily nejrůz-
nějšími způsoby – na kolech, auty, ale třeba 
i  pod korbou dětského kočárku. Nejmladším 
účastníkům bylo jen pár měsíců, těm nestar-
ším v dětské kategorii bylo již náct a v dospělé 
sekci nechyběli kromě rodičů ani prarodiče 
v  doprovodu vnoučat. Ti všichni přišli s  vý-
bornou náladou. Prostě pohodová akce napříč 
všemi generacemi, a tak to má být.

Od prvního zaříznutí nožem do oranžové 
dýně až po již tradiční opékání špekáčků, kte-
ré jsme z  důvodu veder odsunuli na půl sed-
mou večer, měly děti možnost užít si všechny 
aktivity a hry pro ně připravené. Ať už šlo o po-
hybové stanoviště, kde zřejmě nejvíce zaujala 
lukostřelba na terč, shazování pyramidy po-
stavené z plat vajíček balonkem anebo hokej-
ky. Ty mohly prostřídat s různými doplňovač-
kami, či skládačkami, jak jinak než na téma 
dýní a  také podzimu. A  kdo chtěl, mohl se 
nechat zvěčnit ve fotokoutku coby velká dýně.

No bavili se všichni zúčastnění až do soumra-
ku, a  nejen do něj, děti využily opět šero pro 
hraní na schovávanou a my jsme mohli koneč-
ně zapálit všechny ty nádherně a  originálně 
vyřezané dýně.

Moc děkuji vedení města Velké Pavlovice za 
fi nanční podporu této akce, kolegům ze slu-
žeb města za dovezení lavic a stolů a přípravu 
ohniště a v neposlední řadě majitelkám daro-

vaných dýní – paní učitelce Lence Bukovské 
a mé kolegyni Věrce.

Lucie Gawlová, 
knihovnice Městské knihovny Velké Pavlovice

Nefalšovaný dýňobraňový mumraj. Nad-
šení dětí je nakažlivé, baví se i pořadatelé 
a všichni dospěláci.

Uf, to je tíha! Šup s dýní na zem a hurá do 
vyřezávání. Bude z tebe super třída strašák!

Tak tomu říkáme pohodová akce, jak vidno, 
dýňáci se dají vyřezávat i ležmo.



VELKOPAVLOVICKÝ ZPRAVODAJ

9

5

2023

Mediální obezřetnost, přednáška pro seniory

Jesenné Pavlovice.
Výtvarná dílna senických 
a velkopavlovických 
výtvarníků

Knihoskříň stále funguje a je v ní co vybírat

Ve středu 27. září 2023 se pro seniory usku-
tečnila v  prostorách Městského úřadu Velké 
Pavlovice přednáška na téma Mediální obe-
zřetnost. Přednášející byla Mgr. Michaela 
Mrázová, lektorka Moravské vědecké knihov-
ny Ostrava, která se na toto téma určené seni-
orům zaměřuje. 

Ačkoliv informační plakátek k  akci se snažil 
být co nevíce podrobný, mnozí příchozí netu-
šili, co mohou očekávat. 

Internet je jako velká knihovna plná různých 
informací, textů obrázků a  videí. Některé 
z  nich jsou skvělé, ale bohužel ne všechny 
jsou takové. Existují zde informace, kterým 
se nedá věřit, a  některé mohou být zmatené, 
nebo dokonce nesprávné.

Důležité je vždy si dávat pozor na to, kdo člá-
nek napsal a z jakých zdrojů pochází. Není nic 
špatného na tom, když se snažíte zjistit, zda je 
informace pravdivá, a dohledáváte spolehlivé 
zdroje.

Důležité jsou otázky:

•  Jak si ověřovat informace? 
(Kdo? Co? Komu? Proč? Jak?)

• Kde si ověřovat zprávy?

• Na co si dávat pozor u e-mailů?

Téma seniory zaujalo a bylo jistě fajn, že v za-
sedací místnosti mohli posedět i po přednášce 
a  v  neformálním duchu se podělit o  názory 
mezi sebou k této problematice. Celá akce se 
konala v  rámci projektu Jak relativní je stáří 
– akce pro seniory Velkých Pavlovic, která je 
podporována Jihomoravským krajem.

Mgr. Renata Bláhová 
s přispěním podkladů Mgr. Michaely Mrázové

Přednáška s tématikou bezpečného interne-
tu naše seniory zaujala a stala se jim velkým 
přínosem. 

Podzim se pomalu blíží, přestože počasí tomu 
ještě v  minulém týdnu nenasvědčovalo. Prá-
vě motiv podzimních Velkých Pavlovic lákal 
dospělé výtvarníky s  pedagogem Štefanem 
Orthem st. 

Obchod u  autobusového nádraží se sice ne-
dávno na pár dnů uzavřel a  změnil provozo-
vatele, pro návštěvníky naší „knihoskříně“ 
v průchodu se ale nic neměnilo. Takže i nadále 
si můžete nějakou knihu (čí více) odnést nebo 
naopak poslat dál knihu/y vlastní.

Rozhodně je z  čeho vybírat, však se přijďte 
sami podívat. Jen bych při této příležitosti 
upozornila na pár pravidel, která jsme pova-
žovali za automatická a  logická, ale bohužel 
praxe ukázala, že ne všichni opravdu přemýš-
lí, než tam knihy vloží (občas i  hodí), nebo 
když tam něco hledají, a  proto je potřeba je 
napsat: „Nepleťte si knihoskříň s odpadkovým 
košem nebo sběrem!“

Do skříně se knihy vkládají, nikoliv házejí jako 
do kamen… Ideálně hřbetem dopředu, aby byl 
vidět název. Do skříně opravdu patří pouze 
knihy v  dobrém stavu – nikoliv plesnivé, ne-
kompletní či s rozpadlou vazbou. A než do ní 
přesunete komplet celý regál z  knihovny po 
příbuzných, nejprve jej protřiďte a vyhoďte, co 
nejsou knihy. Už jsem mezi knihami objevila 
originál vysvědčení místní občanky, spousty 
pohledů, milostný dopis či školní sešity. 

Opravdu je tohle ke čtení?
Dejte si také pár minut práce a zamyslete se, 
jestli to, co tam vložíte, opravdu bude chtít 
někdo číst. A  tím nemyslím jen knihy, které 
jsou obsahově dávno za zenitem… Jako napří-
klad Pravidla autoškoly vydaná v časech, kdy 
brázdila silnice první verze Škody Felicia nebo 
Kniha o manželství z 50. let, která radí, jak být 
dobrou příslušnicí komunistické strany a  zá-
roveň manželkou… Mluvím hlavně o různých 
letáčcích, návodech na váš lux či magnetofon 
anebo brožurách z  lázní. Ty tam opravdu ne-
patří.

Pokud jste nic nepřinesli a jen si jdete vybírat, 
směle do toho. Od toho tu naše knižní skříň je. 

Jen vás prosím udržujte jediné pravidlo – ať to 
po vašem odchodu vypadá uvnitř stejně dobře 
(nebo lépe), než když jste tam přišli. Myslete 
na ty, kteří přijdou po vás, děkuji.

Lucie Gawlová, 
knihovnice Městské knihovny Velké Pavlovice

Knihoskříň Městské knihovny Velké Pav-
lovice najdete v průjezdu u prodejny COOP 
(dříve ENAPO) na ulici Brněnská 191.

Jako každý rok zavítala ZUŠ Senica na místní 
myslivnu, kde vzniklo o  víkendu 6.–10. října 
2023 zázemí pro víkendovou výtvarnou dílnu. 
Ze slovenské strany přijelo 14 výtvarníků, za 
českou stranu se účastnila Ing. Marie Šmído-
vá, James Preston a Mgr. Renata Bláhová. 

Prožité dny s výtvarným umění byly jako vždy 
edukativní a emotivní. Všichni žáci se shodli, 
že nejvíce inspirativní je výuka pana učitele, 
kvůli níž chtěli do přírody Velkých Pavlovic 
i  mezi městskou architekturu jet. Vernisáž 
výtvarných prací v  Senici proběhne v  sobotu 
4.   listopadu 2023 a  ve Velkých Pavlovicích 
v pátek 8. prosince 2023.

Mgr. Renata Bláhová, 
místostarostka města Velké Pavlovice

Výtvarných dílen s entusiasmem oplývají-
cím Štefanem Orthem se pravidelně účastní 
i místostarostka Renata Bláhová.
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Nejstarší děti z 1. stupně zažily dopoledne s Ivonou Březinovou
Žáci z  5. a  4. tříd měli možnost zažít, jak to 
vypadá, když se pouhé jméno autora, které 
vídají na přebalu knih, stane skutečnou ži-
vou osobou. A to spisovatelkou, která je v této 
branži opravdu pojmem, Ivonou Březinovou, 
jež doprovází děti při čtení od školky až po tee-
negerovský věk. 

Nejprve páťáci a po nich čtvrťáci naší základní 
školy měli možnost vstoupit díky spisovatelči-
ně povídání nejen pod pokličku toho, jak si 
splnila svůj dětský sen o  psaní knih a  odha-
lení, jak vlastně vypadají části dětské knihy, 
které vyjdou z  tiskárny, až po představení 
různých sérií knih, které jsou pro jejich věk 
určené. Březinová představila nejenom knihy 
z  řady „Má to háček“, ve které řeší současné 
problémy, které děti potkávají jako rozvod, 
střídavá péče nebo adaptace ukrajinských 
dětí, ale i své další tituly.

Rozhodně největší pozornost u  dětí vzbudi-
la její dobrodružná edice GO, což je zkratka 
pro „Gang odvážných“, kde hrdinové zažívají 
v  sérii knih nebezpečné situace v  pralese, na 

poušti, během tornáda nebo laviny a  dalších 
místech.

Po skvělé besedě měly děti možnost nechat 
si podepsat přinesené spisovatelčiny knihy 

Páťáci byli spisovatelkou Ivonu Březinovou a jejím vyprávěním nadšení!

Z FARNOSTI

Po osmi letech působení ve Velkých Pavlo-
vicích, Němčičkách a  Horních Bojanovicích 
opustil na přelomu měsíců srpna a  září le-
tošního roku naši farnost kněz Marek Slatin-
ský. Jeho novým působištěm je nyní farnost 
v  Kunštátě. Novým duchovním správcem 
ve Velkých Pavlovicích je od září 2023 otec 
František Putna, který k nám přišel z farnosti 
v Mutěnicích. 

Ve čtvrtek 31. srpna 2023 se přišli s  odchá-
zejícím otcem Markem Slatinským rozloučit 
a poděkovat za jeho službu na farní dvůr far-
níci domácí, z Němčiček i Horních Bojanovic, 
členové všech farních rad i členové rady města 
Velké Pavlovice v čele se starostou města Vel-
ké Pavlovice Petrem Hasilem.

Stanislava Bílková

Loučení s panem farářem 
Markem Slatinským

P. František Putna uveden 
do úřadu faráře
ve Velkých Pavlovicích

a  fronta to byla po obou besedách opravdu 
dlouhá.

Lucie Gawlová, 
knihovnice Městské knihovny Velké Pavlovice

Farníci se na farním dvoře loučí s knězem 
Markem Slatinským. 

V pátek 1. září 2023 po osmi letech působení 
v  naší farnosti sloužil naposled mši svatou 
otec Marek Slatinský. Vyhověl přání biskupa 
Pavla a potřebám diecéze při obsazování far-
ností a přešel do farnosti v Kunštátě. 

Otci Slatinskému ještě jednou touto cestou 
posíláme upřímné poděkování za jeho oběta-
vou službu, za všechny udělené svátosti a pře-

jeme v  novém působišti hodně sil, dostatek 
zdraví, dary Ducha Svatého a ochranu Panny 
Marie.

V  neděli 3. září 2023 byl při mši svaté děka-
nem P. Janem Nekudou uveden do úřadu fará-
ře P. František Putna. Aktem obnovení kněž-
ského slibu a  převzetím kostela, a  to všech 
jeho částí – obětního stolu, ambonu, křtitel-
nice, zpovědnice a svatostánku, zahájil službu 
duchovního správce. Také jemu vyprošujeme 
dary Ducha Svatého a ochranu Panny Marie, 
ať se mu mezi námi líbí.

Stanislava Bílková

Farníci se na farním dvoře loučí s knězem Markem Slatinským. 
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SEZNAMTE SE S P. MGR. FRANTIŠKEM PUTNOU,
NOVÝM KNĚZEM VELKOPAVLOVICKÉ FARNOSTI

ČTYŘI KROKY KE SPÁSE

P. Mgr. František Putna na slavnostech Vel-
kopavlovického vinobraní roku 2023.

Kněz, farář, velebný otec, duchovní otec, 
František… lidé mě oslovují různě. Kdo tedy 
jsem? Jsem především obyčejným člověkem, 
se starostmi a  radostmi, stejně jako většina 
lidí. Zároveň však člověk, který vám chce 
zvěstovat neobyčejnou radost, a  to Kristovo 
evangelium.

Pár vrásek na mém čele připomíná, že moje 
životní cesta nezačala před pár lety. V  roce 
1959 se v  Brně manželům Putnovým narodil 
prvorozený syn František. Dětství jsem prožil 
v  Moutnicích u  Brna. Ani ne za čtyři roky se 
naše rodina rozrostla ještě o bratra Pavla.

Od útlého věku nás rodiče vedli k víře. Tatínek 
byl i kostelník. Živilo ho však jiné povolání – 
zedník. Tímto povoláním jsem se vyučil i  já. 
S  otcem jsme jezdili společně se Salesiány 
budovat chaloupky. Tyto chaloupky Salesiálni 
přebudovávali na střediska pro mladé. Láska 
ke studiu byla však veliká, byť doba, ve které 
jsem žil, byla problematická, a tak jsem si po 
večerech dodělal průmyslovou školu. V  Brně 
jsem pak pracoval v  jedné projekční skupině 
jako projektant. 

V  tuto dobu jsem poprvé uslyšel Boží volání. 
Neodolával jsem moc dlouho a v r. 1993 jsem 
nastoupil do konviktu v Litoměřicích. Násle-

doval seminář v Olomouci a po dokončení stu-
dia první zkušenosti ve farnosti Žarošice jako 
jáhen, kde jsem působil půl roku. Následoval 
přesun do Znojma, kde jsem působil taktéž 
jako jáhen. Ani jsem se nenadál, půl rok utekl 
jako voda a já odcestoval do farnosti Sloup. 

První samostatná farnost na mě čekala na jihu 
Moravy v městečku Lanžhot. Zde jsem prožil 
krásných 6 let života. Poprvé jsem se seznámil 
se slováckou náturou, která se vyznačovala 
přátelskými, pracovitými lidmi s  otevřeným 
srdcem. Cítil jsem se zde opravdu jako doma. 
Dokázali jsme zde spolu s farníky mnoho věcí, 
především opravu střechy kostela. Vazby byly 
silné a odcházení těžké.

Čekala na mě však farnost Mutěnice. Pronik-
nutí mezi místní bylo pro mě hodně náročné, 
přišel jsem po knězi, který byl velmi výrazná 
osobnost a moje spíše introvertní povaha byla 
k mému předchůdci v opravdu velkém kontra-
stu.

Za dvanáct let, které jsem zde strávil, se zde 
našlo mnoho milých lidí, kteří mi byli ochotni 
pomoci společně pracovat na díle Božím. Spo-
lečně jsme navštívili několikrát věčné město 
Řím, kam bych se opět rád vrátil.

Nová výzva, nový začátek a věřím že i přátelé 
na mě čekají nyní zde ve Velkých Pavlovicích.

P. Mgr. František Putna, 
kněz ve Velkých Pavlovicích

Začíná nový církevní rok a s ním přichází doba 
adventní. Čtyři týdny trvající období se nese 
v mnoha znameních. Dá se říci, že bez rozdílu 
vyznání, je to doba očekávání příchodu Ježíše 
Krista, sekundárně s  příchodem Ježíška, jak 
jej označují především děti, je to pak těšení na 
vánoční svátky a jejich atmosféru.

Pro koho vlastně Ježíš Kristus přichází? Při-
chází pouze pro pokřtěné katolíky nebo při-
chází bez rozdílu pro všechny? Odpověď není 
úplně jednoduchá a pokud byste stejnou otáz-
ku položili různým skupinám lidí, odpovědi 
by se výrazně lišily.

Z  pohledu katolické víry – spásy a  věčného 
života můžete dojít pouze skrze Ježíše Krista. 
Tedy víru v něj, jeho následování, pro které je 
charakteristické to, v  jednoduchosti shrnuto, 
že žijete dobrým životem. Možná se ptáte, co 
je dobrý život podle zásad křesťanství. Dle na-
uky církve je to přímý odkaz Krista v Bibli, kde 
najdeme „návod“ na správný život. Přijímat 
každou neděli svaté přijímání, ctít Boha i rodi-
nu, nekrást, nepodvádět… zásady, které jsou 
známé již ze Starého zákona, konkrétně De-
satera. Ježíš však Desatero svým způsobem 
prohlubuje, a to na hoře Tábor, kde vyslovuje 
blahoslavenství, což vyvolalo i ve své době jis-
tě poprask. Hlásat, že blahoslaveni budou pla-

čící, chudí duchem či hladovějící, se ani v Ježí-
šově době úplně nesetkalo s pochopením.

Nicméně, vraťme se k době dnešní. Jak to bude 
s lidmi, kteří skrze křest Ježíše nepřijali – sku-
pina nevěřících, hledajících… Jak to je s lidmi, 
kteří jsou rozvedení – možná jste zaznamenali 
spor kardinála Duky a  biskupa Holuba o  to, 
zda je možné žehnat rozvedeným. Jak to bude 
s těmi, kteří mají jinou sexuální orientaci - viz. 
známá farářka Husitské církve Kopecká? Tě-
mito otázkami se katolická církev intenzivně 
zabývá, nicméně odpovědi jsou zatím poměr-
ně striktní. Dle nauky nejen katolické církve 
tyto skupiny lidí nemohou přijmout svaté při-
jímání, protože žijí v  hříchu a  nemohou tedy 
skrze Ježíše Krista dojít ke spáse. 

Nejen věřící lidé, ale i  duchovní sklouzávají 
k tomu, že lidé ve farnosti selektují na „koste-
lové“ a  ty ostatní. Úkolem nás kněží by mělo 
být lidi především spojovat, i  když je to úkol 
někdy opravdu nadlidský. Máme tedy nějakou 
naději? My všichni? Určitě říkám, že ano. Bůh 
je především láska. On lidi nerozděluje, sám 
totiž říká: ,,Pojďte ke mně všichni!“ Všichni, 
bez rozdílu, on miluje všechny a  za každých 
podmínek. Neselektuje, přijímá. Neodsuzuje, 
odpouští. 

Všichni máme naději, skrze jeho lásku, stačí 

jen naše nesmělé, klidně tiché – ANO, stejně 
jako Maria. Taky dokázala i  přes svou obavu 
z  toho, že nevěděla, co ji čeká, změnit svět 
a  porodit spasitele. Co si svým ANO způso-
bila? Někdo by řekl, že mnoho problémů, 
protože se stala řečeno slangem dnešní doby 
„matkou samoživitelkou“. Situace o  to kom-
plikovanější, že byla zasnoubená a dítě počala 
z Ducha Svatého. V dřívější době se tato situ-
ace řešila velice radikálně a Marii šlo o život. 
Zde však další ANO řekl její snoubenec a Ma-
rii neopustil. Nutno podotknout, že její tiché 
ANO změnilo svět. Skrze ni přišel na svět Spa-
sitel. Slovo ANO je tedy i něco, co se očekává 
od nás věřících. Nikdo neslibuje, že cesta ke 
spáse je rovná. Ale stojí za to. 

Jaký je úkol pro nás věřící? Úkoly plynou již 
z názvu článku – „Čtyři kroky ke spáse“. Pojď-
me si společně vytyčit čtyři cíle – stejně jako 
čtyři týdny trvající období do Vánoc, které nás 
v rámci našeho čekání třeba mírně poposunou 
ke spáse. 

… doba a svíce adventní

Na první adventní neděli zapalujeme první fi -
alovou svíčku, tzv. svíci proroků. Tato svíčka 
je památkou na proroky, kteří předpověděli 
narození Ježíše Krista. Byli to lidé pevné víry, 
zkusme být jako oni a  hlásat lásku Boha se 
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stejnou pevností a neochvějností. 

Na druhou adventní neděli zapalujeme dru-
hou fi alovou svíčku, tzv. betlémskou, která 
reprezentuje lásku a  představuje Ježíškovy 
jesličky. Zkusme naši víru hlásat s láskou, být 
křesťany co milují lidi bez rozdílu vyznání či 
nevyznání, co neodmítají žádného člověka. 
Jsou křesťany hrdými, avšak ne pyšnými. 

Na třetí adventní neděli zapalujeme růžo-
vou svíci, tzv. pastýřskou, která vyjadřuje 
radost z  toho, že adventní období je téměř 
u  konce a  stále více získává slavnostnější 
ráz. V  tuto dobu vrcholí pomalu přípravy na 
Vánoce, zkusme je prožívat duchovně, pře-
devším v  rámci rodinného kruhu, ať se pro 
Vás svátky stanou obdobím radosti a pokoje, 
ne pouze obdobím nákupu velkého množství 
dárků a přejídáním se. Zkuste se svými blízký-
mi trávit svůj čas, povídejte si s nimi. Zkuste 
vzpomenout i na sousedy a staré nemocné lidi, 
kteří tyto svátky tráví sami a být jim nablízku.

Na čtvrtou adventní neděli zapalujeme po-
slední fi alovou svíčku, tzv. andělskou, která 
představuje mír a pokoj. Čtvrtá adventní ne-
děle letos připadá přímo na Štědrý den.

Ne kvantita světských radostí, ale klid a mír ať 
naplní vaše srdce.

Radost a  rozjasnění života druhých ať se pro 
nás stává kouzlem svátků a vaše kroky ke spá-
se ať jsou inspirací všem kolem vás. 

Požehnané svátky vánoční Vám přeje 
P. František Putna

K oslavám Velkopavlovického vinobraní
patří i poděkování úrodě
Slavnost Velkopavlovického vinobraní, to 
není pouze bujaré veselí, burčák, víno a hud-
ba, ale také pokorné poděkování úrodě. To 
se koná každoročně v  kostele Nanebevzetí 
Panny Marie, který je vždy za tímto účelem 
nádherně vyzdoben čerstvými plody právě 
dozrávajícího ovoce, zeleniny a  květin z  polí, 
vinohradů a  zahrad zdejších zemědělců a  vi-

nařů. Ne jinak tomu bylo i letos…

Všem, kteří se na úchvatné výzdobě kostela 
podíleli, patří obrovský dík! Zajisté je to stálo 
spoustu práce, úsilí a volného času. Výsledek, 
který ve všech příchozích vzbudil nadšení 
a radost, rozhodně stál za veškerou námahu.

Věra Procingerová

Poděkování úrodě – nevšední zářijová výzdoba velkopavlovického kostela.

NÁRODNÍ SOUTĚŽ VÍN NA VELKOPAVLOVICKU
OVLÁDLO VINAŘSTVÍ KAMILA PROKEŠE
Hodnocení Národní soutěže vín Velkopavlo-
vické vinařské podoblasti letos dominovalo 
vinařství Kamila Prokeše z Velkých Pavlovic. 
V konkurenci téměř 800 vín získalo titul Šam-
piona za Ryzlink vlašský 2021, pozdní sběr, 
kromě toho zvítězilo ještě v  dalších čtyřech 
kategoriích. 

Národní soutěž vín probíhá s  garancí Svazu 
vinařů ČR, za organizačního zajištění Národ-
ním vinařským centrem a za fi nanční podpory 
Vinařského fondu.

Letošní Šampion, Ryzlink vlašský 2021, 
pozdní sběr velkopavlovického vinaře Kami-
la Prokeše se stal zároveň vítězem kategorie 
suchých bílých vín a  náleží mu zvláštní cena 
v podobě barikového sudu Seguin Moreau od 
partnera soutěže města Hustopeče.

Kamil Prokeš si dále připsal vítězství za nejlé-
pe hodnocené víno v kategoriích sladkých vín, 

červených suchých vín a jakostních šumivých 
vín a  triumf korunoval oceněním za nejlep-
ší kolekci soutěže. Kamil Prokeš tak obhájil 
loňské vítězství, kdy získal titul Šampiona 
v kategorii červených suchých vín. Kvalitu ví-
tězného vinařství jen podtrhuje skutečnost, že 
titul Šampiona Velkopavlovické vinařské pod-
oblasti obhájilo po loňském úspěchu s červe-
ným vínem. 

„Víno má ušlechtilou vůni, která v sobě snoubí 
tóny citrusů a  zralých hrušek s  lehkým vanil-
kovým nádechem. Chuť je šťavnatá, příjemně 
ovocná, krémová a minerální s dlouhým kovově-
-slaným závěrem,“ přiblížil Šampiona oceněný 
vinař Kamil Prokeš a  dodal: „Každý takový 
úspěch přijímám s  velikánskou pokorou a  vní-
mám ho jako ocenění naší každodenní práce jak 
ve vinici, tak i ve sklepním hospodářství. Odrů-
da Ryzlink vlašský je mojí srdcovou záležitostí 
a jsem rád, že dokážeme na jižní Moravě z této 

odrůdy vyprodukovat vysoce kvalitní a  osobitá 
vína s nezaměnitelným charakterem. Víno, kte-
ré vnímám jako dokonalý produkt okolní příro-
dy, je pro mě láskou, životním stylem a neustá-
lou výzvou k novému poznání, studiu a pokoře.“

Šampion a vítězové kategorií:
Kategorie A – bílá vína suchá
Šampion a  vítěz kategorie: Ryzlink vlašský 
2021, pozdní sběr – Vinařství Kamil Prokeš

Kategorie B – bílá vína polosuchá 
a polosladká
Vítěz kategorie: Hibernal 2022, pozdní sběr – 
Vinařství Václav Zapletal

Kategorie C – sladká vína 
(bílá, růžová i červená)
Vítěz kategorie: Ryzlink vlašský 2017, 
výběr z cibéb – Vinařství Kamil Prokeš
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HABÁNSKÝ SKLEP RODINY LACINOVY NA ŠPICI ŽEBŘÍČKU
V SOUTĚŽI TOP VINAŘSKÝ CÍL 2023

16. ROČNÍK PUTOVÁNÍ ZA BURČÁKEM
PO MODRÝCH HORÁCH ZAPERLIL

Kategorie D – růžová vína a klarety
Vítěz kategorie: Zweigeltrebe rosé 2022, 
pozdní sběr – Sing Wine

Kategorie E – červená vína suchá
Vítěz kategorie: Rulandské modré 2021, 
výběr z hroznů – Vinařství Kamil Prokeš

Kategorie G – jakostní šumivá vína
Vítěz kategorie: Nicolas blanc de blancs 2020, 
pěstitelský sekt – Vinařství Kamil Prokeš

Nejlepší kolekce: Vinařství Kamil Prokeš

Do soutěže bylo přihlášeno celkem 797 vín, 
z  nichž 51 získalo velké zlaté a  228 zlaté me-
daile. O  výsledku rozhodlo 18 komisí slože-
ných z vinařských odborníků, kteří vína hod-
notili 28. až 30. srpna 2023 v sídle Národního 
vinařského centra – Centrum Excelence ve 
Valticích. Do celostátního kola Salonu vín – 
národní soutěže vín postoupilo 755 vín.

Nominovaná vína budou spolu s  postupují-
cími ze Znojemské, Mikulovské a  Slovácké 
vinařské podoblasti, reprezentující vinařskou 
oblast Morava, a víny nominovanými z vinař-
ské oblasti Čechy soutěžit o  postup do fi nále 
a titul absolutního Šampiona a umístění v Sa-
lonu vín ČR, celoroční degustační expozici vín 
ve Valticích. Hlavními partnery soutěže jsou 
BS vinařské potřeby a automobilka Ford.

Více informací na www.narodnisoutezvin.
cz a www.vinazmoravyvinazcech.cz.

Ing. Petr Gondáš, 
Národní vinařské centrum 

& Jiří Bažant, Omnimedia, s. r. o.

Velkopavlovický vinař Kamil Prokeš si od-
nesl hned několik vavřínů z letošní Národní 
soutěže vín na Velkopavlovicku. 

Velkopavlovické rodinné vinařství rodiny 
Lacinovy a  jejich Habánský sklep obdržely 
významná ocenění v soutěži TOP vinařský cíl 
2023. Habánský sklep získal prestižní Cenu 
Národního vinařského centra 2023 a zároveň 
se umístil na čtvrté příčce v žebříčku TOP 20 
cílů 2023. 

O  vítězi soutěže rozhodla svými hlasy široká 
veřejnost – návštěvníci a  turisté na základě 
své dobré osobní zkušenosti nebo na základě 
nabídky služeb účastníků soutěže, které je 
oslovily a kterých by v budoucnu rádi využili. 
Celkem bylo uděleno 20.338 platných hlasů.

• Vítěz TOP vinařský cíl 2023 s celkovým po-
čtem 780 platných hlasů – BUKOVANSKÝ 
MLÝN

• Stříbrný TOP vinařský cíl 2023 s celkovým 
počtem 513 platných hlasů – BOHEMIA 
SEKT NÁVŠTĚVNICKÉ CENTRUM (tento 
cíl byl v  předchozích ročnících třikrát mezi 
vítězi a je mu dle pravidel udělen titul TOP vi-
nařský cíl CHAMPION)

• Bronzový TOP vinařský cíl 2023 s celkovým 
počtem 374 platných hlasů – DVŮR POD 
STARÝMA HORAMA (tento cíl byl v  před-
chozích ročnících třikrát mezi vítězi a  je mu 
dle pravidel udělen titul TOP vinařský cíl 
CHAMPION)

• Cena Národního vinařského centra 2023 
s celkovým počtem 189 platných hlasů – HA-
BÁNSKÝ SKLEPŮ VINAŘSTVÍ LACINA

• TOP vinařský cíl CHAMPION roku 2023 
s celkovým počtem 807 platných hlasů získá-
vá CHATEAU VALTICE – VINNÉ SKLEPY 
VALTICE (v této speciální kategorii mezi se-
bou soutěžili držitelé titulu TOP vinařský cíl 
CHAMPION)

TOP 20 cílů 2023 – 4. místo HABÁNSKÝ 
SKLEP VINAŘSTVÍ LACINA Velké Pavlo-
vice

Ceny byly vítězům předány v jejich zařízeních 
do konce října. Všem vítězům blahopřejeme!

Zdroj: Soutěž TOP vinařský cíl 2023

Nám všem známý vinný sklep rodiny Laci-
novy zabodoval v soutěži TOP vinařský cíl 
2023.

V sobotu 9. září 2023 se konala již po šestnácté 
tradiční akce s názvem Krajem vína 2023 Pu-
tování za burčákem po Modrých Horách. 

Četné skupinky nadšených cyklistů i  pěších 
si užívaly trasu a  lačnily po ochutnávce míst-
ního burčáku hned na devatenácti místech. 
K  rekordní účasti, která přesáhla tisícovku 
registrovaných účastníků, dopomohlo také 
nádherné slunečné letní počasí, jež bylo pro 

akci jako dělané.

Putování odstartovalo po deváté hodině do-
polední z  nádvoří Ekocentra Trkmanka ve 
Velkých Pavlovicích. Účastníci putování se 
však na startu dlouho nezdržovali a rychle se 
vydali na cestu – na každém stanovišti dostali 
razítko s  ochutnávkou burčáku, a  mohli tak 
vyhrát některou z cen. Výherci byli vylosová-
ni odpoledne na stejném místě, kde celá akce 

započala. Letošní novinkou bylo také online 
losování na sociálních sítích do 10 dnů od akce 
pro ty účastníky, kteří nekončili zpět na eko-
centru nebo nečekali na půl sedmou večerní, 
kdy bylo zahájeno losování o tekuté i neteku-
té ceny. Součástí Putování za burčákem po 
Modrých Horách byl i odpolední doprovodný 
program v cíli.

Návštěvníci tak v  tento den mohli ochutnat 
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Putování po Modrých Horách, ať už za 
burčákem nebo jen tak, avšak bez zastávky 
na Slunečné? Nemyslitelné!

skvělý burčák přímo od vinařů, ale také vý-
borná vína v každé z pěti modrohorských obcí 
na razítkovacích místech, kde je navíc čekala 
i pestrá paleta gastronomických kulinářských 
zážitků. 

Doprovodný program v cíli byl vskutku pest-
rý, ke koštování bylo připraveno bezmála 260 
soutěžních vín Modrohorské pecky 2023, to 
vše za hudebního doprovodu místní Cimbá-
lové muziky Vinica z  Velkých Pavlovic. Tra-
diční občerstvení, výběrovou kávu a  nevinné 
nápoje k  pohodové atmosféře opět již tradič-
ně přichystalo velkopavlovické Ekocentrum 
Trkmanka. Letošní novinkou a  hezkým pře-
kvapením byl i slogan „Zaperlíme v Modrých 
Horách“, návštěvníky tak osvěžil růžovým 
střikem, marhulovým na ledu a bílým i červe-
ným burčákem. 

V sobotu 9. září panovala po celých Modrých 
Horách skvělá nálada. Zkrátka – počasí vý-
borné, návštěvníci usměvaví, všudypřítomná 
spokojenost se skvělým výletem. Burčáku, 

vína i gastrozážitků bylo dosti, akce se jedno-
značně perfektně vydařila.

Lukáš Stávek, 
manažer Svazku obcí Modré Hory

Tyhle holky jsou z jižní Moravy, a tak určitě 
moc dobře ví, že se s burčákem neťuká! Ale 
„na zdraví“ si rozhodně připít mohou.

Poznej Modré Hory
hrou ilustrovaného modrohorského pexesa

Modrohorské zpívání libozvučně v Němčičkách

Seznamte se s Modrými Horami prostřednic-
tvím nového ilustrovaného pexesa. Objevte 
malebná místa této krásné krajiny i její bohaté 
tradice. A  klidně si vezměte pexeso na výlet 
s  sebou, až budete Modré Hory poznávat na 
vlastní oči.

Děti ze všech mateřských škol a I. stupňů zá-
kladních škol modrohorských obcí Vrbice, 
Němčičky, Bořetice, Kobylí a  města Velké 
Pavlovice dostaly dárek k  zahájení školního 
roku ve formě ilustrovaného pexesa se zajíma-
vostmi svého regionu.

Svazek obcí Modré Hory se chce věnovat 
v  rámci dlouhodobé strategie především dě-
tem cestou seznamování se s místními zajíma-
vostmi, přírodou, národopisem a  komplexní 
vlastivědou. Přichází tedy po loňských zdaři-
lých omalovánkách letos s tímto ilustrovaným 
pexesem.

Poděkování za toto pexesové pokračování 
a  také za podporu dalšího nasměrování stra-
tegie regionální podpory směrem k  místním 
rodinám s  dětmi určitě patří všem zastupite-
lům, a hlavně starostům Tomáši Bílkovi (Vrbi-
ce), Františku Petráskovi (Bořetice), Petrovi 

Hasilovi (Velké Pavlovice), Pavlovi Kotíkovi 
(Kobylí) a Zbyňkovi Slezákovi (Němčičky).

Velké díky ovšem patří autorce omalovánko-
vých i pexesových kreseb Sáře Šíblové z Něm-
čiček za opravdu skvělou práci.

Nejen modrohorské omalovánky, ale i pexeso 
určitě potěší i  návštěvníky našeho regionu, 

kteří u  nás tráví rodinnou dovolenou. Budou 
si je moci zakoupit v některých gastrozaříze-
ních, vinařstvích, penzionech či hotelech v re-
gionu nebo také v TIC Velké Pavlovice (1 kus 
za 30 Kč).

Lukáš Stávek, 
manažer Svazku obcí Modré Hory

Pexeso je parádní hra, a to Modrohorské je nejlepší, protože na něm najdeme spoustu 
známých obrázků.

V pátek 1. září 2023 vpodvečer probíhal na ná-
dvoří kulturního domu v Němčičkách v rámci 
letního festivalu vína libozvučně bohatý pro-
gram, v plném obsazení a plné síle.

Modrohorské zpívání s  účastí všech pěti 
mužských sborů mikroregionu Modré Hory – 
z města Velké Pavlovice a obcí Bořetice, Vrbi-

ce, Kobylí a Němčičky rozezpívalo pětistovku 
nadšených návštěvníků, kteří se u  vína a  při 
písničce skvěle bavili.

Kulturní program byl obohacen scénkou za-
rážení hory, které se zhostili místní ochotní-
ci z  řad němčičské chasy v  čele se starostou 
a místostarostou obce Němčičky.

Besedování u cimbálu s cimbálovou muzikou 
Kapric pak roztančili mladí šohajíci z Němči-
ček a Velkých Pavlovic trénující ve folklorním 
souboru Hanýsek. Slovácký verbuňk v dětské 
perspektivní poloze tak představili na pódiu 
před zraky rozveselených návštěvníků, kteří 
byli příjemně rozpoloženi modrohorským zpí-
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váním mužáků všech pěti obcí Modrých Hor.

Starostové obcí Modrých Hor popřáli všem 
účastníkům tohoto kulturního stánku poho-
dové chvíle při krásných místních písničkách 
a společně pozvali návštěvníky festivalu, kaž-
dý do své obce, na další kulturní zážitky. 

Jelikož je Modrohorské zpívání putovní, tak 
pomyslný štafetový kolík ve formě odrůdy 
Frankovka v červené podobě putuje společně 
i  s  němčičskou Frankovkou do obce Kobylí, 
a to z rukou pana starosty Němčiček Zbyňka 
Slezáka kobylskému panu starostovi Pavlu 
Kotíkovi. Předávaná Frankovka ročníku 2018 
z  vinařství Víno Komárek byla vybrána coby 
putovní za své vítězství na místním jarním 
koštu vín, jako nejlépe hodnocená Frankovka 
z Němčiček.

Další modrohorské zpívání bude zařazeno do 
vyhlášené kobylské slavnosti Zarážení hory, 
a  to tradičně koncem srpna 2024 v  malebné 
Suchořádské zmole.

Lukáš Stávek, 
manažer Svazku obcí Modré Hory

Vystoupení hochů z Hanýsku sklidilo na Modrohorském zpívání ohromný úspěch. 
Dobrá zpráva – folklór neumírá!

SPOLKY A KONÍČKY

SVĚTOVÁ GYMNAESTRÁDA 2023
Letos v létě, přesně od 30. července do 5. srp-
na 2023 startovala Světová gymnaestráda 
– největší nesoutěžní setkání gymnastických 
sportů v  Amsterdamu, hlavním městě Nizo-
zemska. Na Gymnaestrádě ukázalo své umění 
přes 900 českých cvičenců. Více než 500 z nich 
byli z České obce sokolské. Ti vyrazili v sobotu 
po závěrečném nácviku z  pražských Štěrbo-
hol autobusy, aby světu předvedli ochutnávku 
XVII. všesokolského sletu 2024 - hromadnou 
skladbu Rocková symfonie a pódiové vystou-
pení Před kamerou. Do české výpravy patřilo 
i 7 členů místní Tělocvičné jednoty Sokol Vel-
ké Pavlovice, kteří cvičili hromadnou skladbu 
Rocková symfonie.

Gymnaestráda se se koná každé čtyři roky 
a  první ročník se uskutečnil již před 70 lety 
v  nizozemském Rotterdamu v  roce 1953 pod 
heslem „Radost ze života v gymnastice“. Ná-
zev Gymnaestráda je složen ze slov gymnastik 
(mezinárodní pojem pro všechny sportovní 
aktivity spojené s  gymnastikou) a  estrada 
(cesta).

Úvodnímu ceremoniálu Gymnaestrády před-
cházel průvod všech zúčastněných 19 tisíc 
účastníků z cca 60 zemí světa. Zahajovací i zá-
věrečný ceremoniál a vystoupení velkých sku-
pin se uskutečnilo na Olympijském stadionu.

Každý den se na RAI (kongresové centrum) 
předváděly pódiové skladby jednotlivých zemí 
a  po několik večerů i  představení některých 

států např. Brazílie, Švýcarska, Německa, 
Japonska, USA, Portugalska, Itálie, Norska či 
hostitelské země. Pro účastníky byly připrave-
ny výlety za poznáním hostitelské země. Pro 
všechny tak byla Gymnaestráda olympiádou, 
kde nejde o medaile, ale radost z pohybu všech 
účastníků.

K  vidění byly neuvěřitelné výkony, a  to jak 
z oblasti sportovní a moderní gymnastiky, tak 
i  z  TeamGymu nebo párové a  skupinové ak-
robacie. Každé vystoupení bylo originálním 
příběhem vyjádřeným pohybem a  secvičené 
do nejmenšího detailu. Celkem program zahr-
noval deset disciplín, mezi které patří akroba-
tická gymnastika, tanec, freerunning, voltiž, 

rhönradská gymnastika, rytmická gymnas-
tika, skoky na trampolíně, ženská i  mužská 
gymnastika a ukázkové sporty.

Ve skladbě Rocková symfonie ženy cvičí 
se SOCK POI, které připomínají kužele, či 
s  mašlemi nebo míčky, a  muži cvičí s  dřevě-
nými tyčemi, které ve skladbě slouží také jako 
hrazdy. Skladba je krásná, poutavá a chytlavá. 
S českými sokoly si zacvičili tuto skladbu i so-
kolové z Rakouska či Švýcarska.

Motto letošní gymnaestrády „Ať se naše bar-
vy spojí“ bylo v  symbióze s  heslem „Spojuje-
me“ pro nadcházející XVII. všesokolský slet 
2024. Rockovou symfonii autorů Jany Kosa-
řové a Petra Sádka na gymnaestrádě zacvičilo 
479 žen a mužů od těch na prahu dospělosti až 
po zkušené seniory. „Z  celé skladby by měla 
vyzařovat radost všech ze společného pohybu“, 
říkají autoři skladby a  my cvičenci se k  tomu 
připojujeme.

Všichni cvičenci se vrátili z  letošní Gymna-
estrády s tím, že už teď se těší do portugalské-
ho Lisabonu na osmnáctou Světovou Gymna-
estrádu.

Sportu Zdar!
Za účastníky místní T.J. Sokol 

Jana Václavková

Sokolové v rámci světové Gymnaestrády v 
Amsterdamu nejen cvičili, ale také podnikli 
několik nezapomenutelných výletů po Ni-
zozemsku. 
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Velkopavlovičtí 
hasiči děkují…

Velkopavlovičtí mladí hasiči bojovali
o Železného Hasíka

Tímto článkem bychom za všechny velko-
pavlovické hasiče chtěli poděkovat všem 
dárcům, jak místním – tak přespolním, jak 
mladým – tak těm starším, jak veřejnosti – 
tak fi rmám a podnikatelům.

Zkrátka a dobře… Díky Vám všem a Vašim 
fi nančním příspěvkům se nám podařilo za-
jistit fi nance nejen na nové sportovní čerpa-
dlo pro dorost, muže a ženy, ale i na opravu 
čerpadla pro ty nejmenší, pro naše mladé 
hasiče. Budoucnost našich hasičů na příš-
tích pár let je vyřešena!

Ještě jednou moc děkujeme! Vaší štědrosti 
si velmi vážíme. Až budou čerpadla hotová, 
tak vám je ukážeme naživo.

Členové Sboru dobrovolných hasičů 
Velké Pavlovice

Mladí hasiči se v sobotu 7. října 2023 zúčast-
nili soutěže TFA (Toughest Firefi ghter Alive) 
v  Moravské Nové Vsi. Na tuto těžkou hasič-
skou disciplínu se naše děti velmi pečlivě při-
pravovaly celé tři týdny. A na co se tak dlouho 
připravovaly? 

Čekal je přenos desetilitrových kanystrů, 
osm překlopení pneumatiky, překonání sto 
padesát centimetrů vysoké bariéry, výběh do 
kopce, čtyřicet úderů v  hammer boxu, seběh 
z kopce, transport fi guríny a motání hadic, to 
vše se zátěží na zádech.

Na tuto dráhu jsme vyslali celkem pět zástup-
ců. V kategorii starších se nám předvedli Hon-
za a Verča a v obou případech to bylo umístění 
v první desítce, konkrétně to bylo 7. a 9. místo.

V kategorii mladších žáků jsme měli také dvě 
želízka v ohni. Katrin se umístila na 27. místě 
a Valči se podařilo vyhrát první místo a mohla 
si tak domů odvézt sošku Železného Hasíka. 

Doplníme ještě krásné páté místo Prokopa 
v kategorii dorostu. 

Ke skvělému výsledku v soutěži blahopřejme!
Jan Procinger, Sbor dobrovolných hasičů – 

Mladí hasiči Velké Pavlovice

Ocenění borci soutěže o Železného Hasíka 
z řad velkopavlovických mladých hasičů,
(s diplomy zleva) Katrin Halmová, Valenti-
na Šulová, Jan Karásek a Veronika Valová.

ROZLOUČENÍ S PRÁZDNINAMI „PO HASIČSKU“
V neděli 3. září 2023 proběhlo v  prostorách 
hasičské zbrojnice a  městského úřadu roz-
loučení s prázdninami. Naši hasiči si pro děti 
připravili pět stanovišť s úkoly, po jejichž spl-
nění na děti čekala odměna v podobě opečení 
špekáčku. 

Úkolem bylo sestříknout terč, proběhnout 
tunelem, střelba ze vzduchovky, hasičská pre-
vence a zdolání dráhy na chůdách. Na děti če-

kala i řada doprovodných činností. V parčíku 
mezi stromy byl stejně jako v loňském roce na-
tažený slackline, po kterém se děti mohly po-
kusit projít. Ne pro každého byla tato zdánlivě 
snadná disciplína až tak jednoduchá, jak by se 
na první pohled mohlo zdát. O to bylo kolem 

ní více legrace a smíchu. Před úřadem hasiči 
vystavili svou techniku, která byla po celou 
dobu akce doslova v obležení.

Ve čtyři hodiny odpoledne navíc proběhlo 
překvapení v  podobě příjezdu kolegů 
z Hustopečí, kteří dorazili se svým vysouvacím 
„nekonečným“ žebříkem. U  hasičky bylo 
připravené pískoviště a křídy, se kterými děti 
vyzdobily vozovku před hasičkou. V  garáži 
bylo pro každého k mání vynikající občerstvení 
a  na domečku omalovánky s  pastelkami pro 
zabavení nejmenší drobotiny.

Hasiči si připravili pro děti řadu ryze 
hasičských i úplně nehasičských soutěžních 
úkolů.

Ups, žebřík až do nebe! Děkujeme hasičům 
z Hustopečí, že nám jej dopřáli.

Zdolat klikatící se stezku vyznačenou hasič-
skými hadicemi na chůdách bylo pro mnohé 
oříškem. Často bylo třeba využít asistence 
šikovných tatínků.

V  neposlední řadě si naši mladí hasiči při-
pravili v garáži ukázku své činnosti. Byla zde 
připravena základna a děti si mohly vyzkoušet 
cvakání s hadicemi.

Věříme, že děti si toto odpoledne plné her uži-
ly stejně skvěle jako naši hasiči.

Michal Procinger, Sbor dobrovolných hasičů 
Velké Pavlovice

Velkopavlovičtí 
hasiči děkují…
Tímto článkem bychom za všechny velko-
pavlovické hasiče chtěli poděkovat všem 
dárcům, jak místním – tak přespolním, jak
mladým – tak těm starším, jak veřejnosti – 
tak fi rmám a podnikatelům.

Zkrátka a dobře… Díky Vám všem a Vašim
fi nančním příspěvkům se nám podařilo za-
jistit fi nance nejen na nové sportovní čerpa-
dlo pro dorost, muže a ženy, ale i na opravu
čerpadla pro ty nejmenší, pro naše mladé 
hasiče. Budoucnost našich hasičů na příš-
tích pár let je vyřešena!

Ještě jednou moc děkujeme! Vaší štědrosti 
si velmi vážíme. Až budou čerpadla hotová, 
tak vám je ukážeme naživo.

Členové Sboru dobrovolných hasičů 
Velké Pavlovice
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CO SE DĚJE V NAŠÍ MILÉ MATEŘINCE?

Hoši ze Sadováčku dokáží zazpívat pěkně 
od podlahy! To budou jednou stárci!

Děvčátka ze Sadováčku dokáží své sukničky ve víru tance krásně roztočit. 
To budou jednou stárky!

ŠKOLNÍ OKÉNKO

Nový školní rok 2023/2024 
v mateřské škole
Dne 4. září 2023 jsme zahájili nový školní rok 
i my v mateřské škole. I když jsme se o prázd-
ninách pustili do tzv. „velkých oprav“ – opra-
va elektrorozvodů v suterénu školy, oprava ko-
telny a v rámci reklamace oprava zábradlí na 
terase školy, podařilo se nám vše včas poklidit 
a připravit na nový školní rok.

První den byl plný očekávání a u nových dětí 
předvídatelně i  s  troškou lítostivých slziček, 
které se s ubíhajícími dny a veselými okamži-
ky rychle vytrácely. 

Přijel za námi muzikál 
O Červené Karkulce
Začátek nového školního roku přišlo dětem 
do mateřské školy zpříjemnit divadlo s hudeb-
ní pohádkou „O  Červené Karkulce”. V  úterý 
5. září 2023 se děti posilněny svačinkou sešly 
v hale školky. Zvoneček zazvonil a představe-
ní začalo. 

Známá pohádka v hudební formě vtáhla malé 
diváky do děje. Děti se do muzikálu aktivně 
zapojily. Zazpívaly si, procvičily barvy, názvy 
ovoce a zeleniny a také si připomněly pravidla 
slušného chování. Obecenstvo bylo nadšeno. 
I nejmladší děti ze třídy motýlků vydržely ce-
lou pohádku se zaujetím sledovat a nelekly se 
ani zlého vlka. 

Odměnou pro herce za příběh se šťastným 
koncem byl obrovský potlesk spokojených 
malých diváků. Děkujeme za krásné předsta-
vení.

Sadováček opět po roce zatančil 
na Velkopavlovickém vinobraní
Ve dnech 15. a  16. září 2023 probíhaly v  na-
šem městě každoroční slavnosti vína, burčáku 
a  folkloru – Velkopavlovické vinobraní. Kul-
turního vystoupení se už tradičně zúčastnily 
také děti z naší mateřské školy sdružující se ve 
folklorním souboru při MŠ Sadováček. 

I  když na přípravu tanečků, písní a  říkadel 
měli malí tanečníci a  zpěváčci jen krátkou 
dobu, podařilo se jim své vystoupení předvést 
bravurně. Ostatně o tom svědčil také potlesk 
přítomných diváků. 

Děkujeme všem vystupujícím dětem a  také 
paní učitelkám Janě Otáhalové a  Daniele 
Hlávkové za reprezentaci školy na veřejnosti.

Meloun a hruška, 
plné radosti i vzdělání
Jednoho krásného zářijového dopoledne si 
děti na zahradě mateřinky společně užívaly 
dobrodružství s melounem Vendelínem a jeho 
kamarádkou hruškou Otylkou.

Natěšené děti postupně po třídách procháze-
ly připravená stanoviště na zahradě a  plnily 
jednotlivé úkoly. Správně určovaly, zda je plod 
na obrázku ovoce nebo zelenina, jaký je jeho 
správný název a zahrály si obrázkové pexeso. 
Na dalších stanovištích děti ukázaly Otylce, 
jak se správně sjíždí po skluzavce, jak se ko-
pou brambory, skáče v pytlích nebo kutálí ze 
svahu. Vendelínovi bylo zase předvedeno, jak 
ovocem prolézají červíci. Pro děti to byl jed-
noduchý úkol, protože prolézt tunelem byla 
jedna velká legrace.

U  dalších stanovišť všichni přemýšleli, jaké 
barvy mají různé druhy ovoce a zeleniny, a od-
dělovali červená jablka od žlutých. Děti si také 
vyzkoušely přiřazovat správnou barvu vršků 
na obrázky s  plody a  hlavičky si namáhaly 
u veselých, avšak mnohdy i trošku záludných 
hádanek.

Na závěr dostaly děti ještě jeden úkol. Měly 
vytvořit svého třídního skřítka a  pojmenovat 
ho. Kdo nevěří, ať tam běží… před mateřinkou 
uvidí na síti viset kamarády Rudu, Dýňáčka, 
Otylku, Trnkáčka a Vendelína.

Dětem se dopoledne velmi líbilo, počasí jim 
přálo a měly obrovskou radost z malých dáreč-
ků i  medailí, které za svůj výkon zaslouženě 
dostaly. 

Copak to tu máme za ovoce a zeleninu? 
Všechny je už poznáme, jsme šikulky 
ze školky!
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Víte, že je hruška žlutá a dýně oranžová? Že 
ne? Nás to naučil meloun Vendelín 
a hruška Otylka.

Jako když červík provrtává jablíčko, přesně 
tak jsme my prolézali tunely. 
To byla legrace!

Lodní výlet po Mušovských jezerech
„Teplé září – dobře se ovoci a vínu daří!“, říká 
jedna z pranostik tohoto měsíce.

Ve školce jsme využili slunečného zářijového 
dopoledne a vydali se na lodní výlet do Pavlo-
va. 

Cesta autobusem rychle ubíhala a po chvilce 
už bylo vidět houpající se plachetnice v záto-
ce místního Yachtclubu. S baťůžky vesele po-
skakujícími na zádech se děti dychtivě vydaly 
k našemu plavidlu. Tam už nás očekával náš 
kapitán s lodí jménem „Vlčí mák“.

Opatrně jsme nastoupili a vypluli na hladinu 
brázděnou klidnými vlnkami nekonečné vod-
ní plochy jezera. S naší škunerem jsme bez 
bázně a hany brázdili dolní Novomlýnskou 
nádrž, součást vodního díla Nové mlýny.

Prohlédli jsme si krásnou přírodu v okolí, 
zříceninu gotického hradu Děvičky a také je-
dinečnou chráněnou krajinnou oblast Pálava. 
Výlet se nám moc vydařil. Děti prožily dopole-
dne plné zážitků, překvapení a dobré nálady. 

Zahálet nebudeme ani v následujícím podzim-

Ahóóój mámo a hurá na výlet! Škunerem 
Vlčí mák jsme zdatně brázdily vlny Mu-
šovského jezera, s pohádkovou zříceninou 
Děvičky na dohled. 

Slavnostní přivítání 
prvňáčků ve škole
V pondělí 4. září 2023 proběhlo na Základní 
škole ve Velkých Pavlovicích zahájení školní-
ho roku 2023/2024. Obzvláště slavnostní byl 
tento den pro prvňáčky, kteří nastoupili do 
školy úplně poprvé.

Malé školáky přivítal ředitel Základní školy 
Velké Pavlovice Mgr. Michal Rilák, zástup-
kyně ředitele Mgr. Halka Buryová a  popřát 
úspěšné zahájení školní docházky přišel i sta-
rosta města Velké Pavlovice Petr Hasil.

Děti si v  doprovodu svých rodičů prohlédly 
vyzdobenou třídu, seznámily se s paní učitel-
kou a prožily první hezké okamžiky s novými 
kamarády. Na památku tohoto významného 
dne si odnesly drobné dárky.

Mgr. Eva Drienková & Mgr. Jitka Řádková, 
třídní učitelky 1. tříd 

Základní škola Velké Pavlovice

ním a zimním období, kdy nás čeká vánoční 
focení, sférické kino ve školce, oční screening, 
divadelní představení a spoustu dalších pře-
kvapení

Kolektiv pedagogických pracovníků 
Mateřské školy Velké Pavlovice

Slavnostní přivítání prvňáčků ve školních 
lavicích. Kéž se jim daří!

PROJEKTOVÝ DEN DÁME KROJ 
STRÁVILI TŘEŤÁCI VE VINAŘSTVÍ
V pátek 29. září 2023 se naše třída v rámci pro-
jektového dne „Dáme kroj“ vypravila do sou-
sední obce Němčičky do rodinného vinařství 
rodičů žáka naší třídy Jindry Stávka. Uvítala 
nás Jindrova maminka, která si pro děti při-
pravila skvělou únikovou hru. Jindrova babič-
ka nám ukázala a popsala části lidového kroje, 
jak dívčího, tak chlapeckého. Dětem se tak 
vryla do paměti slova jako fěrtoch, šmukáč, 
turečák apod.

Potom si nás převzal Jindrův tatínek, kte-
rý právě přivezl traktorem na vlečce čerstvě 
posbírané hrozny z  vinohradu. Ty se musely 
přesypat do lisu a odtud už jsme sledovali, jak 

teče vylisovaná šťáva dolů do sklepa. Tam také 
pokračovala naše exkurze. Pan Stávek dětem 
povyprávěl celý proces výroby vína a skončili 
jsme až u stroje, kde se víno lahvuje a dostane 
svou etiketu.

Na krásném prostorném lidově laděném 
dvoře jsme se nasvačili. Děti se rozdělily na 
dvě družstva a pustily se do řešení úkolů úni-
kovky. Zde se ukázalo, jak pozorné byly při 
předchozí prohlídce. Nejprve musely vyluštit 
obrovskou křížovku na chodníku, která se 
týkala lidových krojů. Pak musely složit velké 
krabice na víno a  z  jednotlivých písmen slo-
žit klíčové slovo. Následovalo přelévání vody 

koštýřem z  kbelíku do skleněné karafy tak, 
aby vyplavala na povrch zátka s  důležitým 
vzkazem. Opravdu to nebylo snadné, ale děti 
to zvládly. Následně musela obě družstva dojít 
na souvislost mezi rébusy, které z vody vylovi-
ly. Oba týmy daly hlavy dohromady a úspěšně 
to zvládly. Rozluštěný klíč je vedl do sklepa 
do cisterny č. 20, kam si Toník vlezl a  vítěz-
ně vystrčil ven ručičku s  konečným vzkazem 
a výhrou. Třída 3. B vyhrála 6 lahví hroznové 
šťávy, kterou děti dostanou na vánoční besíd-
ku. Hurá!

Navíc si s sebou odnášely ještě dětské tetovač-
ky laděné do symbolů Slovácka a vinařství. To 
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Žáci 3. B si celorepublikový happening Dáme kroj užili v němčičském vinařství u Stávků. 
Rodina jejich spolužáka jim připravila nezapomenutelný program. 

Dali jsme kroj. Ale že nás bylo! To koukáte, co?

Ve Velkých Pavlovicích rozhodně není folklór na ústupu. My jsme důkazem.

FOLKLÓR ŽIJE! ANEB „DÁME KROJ“
NA 1. STUPNI ZÁKLADNÍ ŠKOLY VELKÉ PAVLOVICE

bylo radosti! Ale ani to ještě nebyl úplný ko-
nec. Na dvoře si pro děti připravil Jindrův ta-
tínek degustaci vzorků hroznové šťávy a pro-
vedl je tak základním kurzem sommelierství. 
Děti postupně ochutnaly tři vzorky a sdělova-
ly své dojmy ohledně chutě i vůně lahodného 
nápoje. Čas nám rychle utekl a nezbývalo než 
se rozloučit a vydat se na autobus. Byl to den 
plný zážitků a nového poznání.

Chtěla bych tímto moc poděkovat rodičům 
Jindry Stávka, kteří naší třídě připravili tak 
skvělé zářijové páteční dopoledne.
Mgr. Martina Dobrucká, třídní učitelka 3. B, 

Základní škola Velké Pavlovice

V pátek dne 29. září 2023 proběhla ve škole 
akce s názvem „Dáme kroj“. Před příchodem 
dětí do školy motivačně zahrála hudecká ka-
pela v podání místních učitelů a celý den pro-
bíhal ve folklórním duchu.

Děti luštily šifry, počítaly vytvořené hodovní 
slovní úlohy, vypracovávaly větné rozbory, 
poznávaly části mužského a  ženského kroje, 
malovaly folklórní motivy a učily se i taneček. 
Oddychově si pak zahrály pexeso Modrých 
Hor a  složily puzzle, které bylo vytvořeno 
z hodových fotek.

A také verbuňk nesměl chybět. Ten předvedli 
naši šikovní žáci, kteří chodí do různých sou-
borů. Ačkoliv by se mohlo zdát, že si žáci jen 
hráli, naučili se spoustu nových pojmů a roz-
šířili své povědomí ohledně tradic.

Mgr. Eva Mokrá, pedagožka I. stupně 
Základní školy Velké Pavlovice

Ani páni kluci se nenechali zahanbit a rádi 
se do tohoto, pro školní lavice netradičního, 
oděvu oblékli. 
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Chodit pěšky do školy? 
Ano, ale vždy bezpečně!

Cesta za divadelními titány

Čtvrťáci se učili 
dopravní výchově
na dopravním hřištiChodit, ale skutečně chodit, pěšky do školy 

a  ze školy přináší řadu benefi tů. Děti školou 
povinné se projdou, tudíž se věnují pro člověka 
té nejpřirozenější fyzické aktivitě, nadýchají 
se čerstvého vzduchu, povyprávějí si s kama-
rády, zažijí cestou nějaké to dobrodružství či 
lumpačinu. 

Je však nutné, aby byla cesta do školy bezpeč-
ná. Je nasnadě, že bude každé dítě muset ale-
spoň jednou přejít vozovku. Bezpečně přejít 
vozovku! A  právě tuto disciplínu si školáčci 
z  prvních a  druhých tříd naší základní školy 
osvěžili a natrénovali hned v prvním školním 
týdnu. 

Jejich kouči se stali odborníci na slovo vza-
tí, a  to policisté pan por. Miroslav Měchura 
z Policie České republiky Břeclav a slečna Iva 
Rathouská, strážnice Městské policie Velké 
Pavlovice.

Děti byly nadšené a předvedly se v tom nejlep-
ším světle. Moc dobře věděly, jak je důležité 
se správným postupem rozhlédnout a  také, 
že přecházení vozovky je akcí rychlou, žádné 
loudání.

Co na tom, že jsme teprve prvňáčci, ale 
silnici umíme přejít bezpečněji než kdejaký 
dospělák!

Veverka Zrzečka děti nadchla. 
Právě díky tomuto představení si řada z nich 
našla cestu k divadlu. 

Díky královehradecké společnosti Divadél-
ko pro školy divadlo žáky bavilo.

Policisté dětem také připomněli, že je nevy-
hnutelné se patřičně vybavit a  chránit své 
zdraví i  při jízdě na kole, kolečkových brus-
lích či koloběžce. Naprostou nezbytností je 
příslušná helma a  samozřejmě notná dávka 
pozornosti a rozmyslu.

Takže? Do školy pěšky, ale vždy a  především 
bezpečně!

Karolína Bártová

Ve dnech 3. a  4. října 2023 se žáci čtvrtého 
ročníku naší základní školy vypravili na do-
pravní hřiště v Hustopečích. V teoretické části 
si zopakovali vybavení jízdního kola, dopravní 
značky a křižovatky. 

Během praktické části si vyzkoušeli jízdu 
zručnosti s  překážkami. Nejvíce se děti těši-
ly na praktické jízdy se zapnutými semafory. 
Nebylo to jednoduché, protože při jízdách 
bylo třeba respektovat dopravní značky. Děti 
se snažily, byly šikovné. Celé dopoledne si 
všichni užili.

Dopravní výchova přispěla k rozvoji teoretic-
kých vědomostí, praktických znalostí a správ-
ným návykům dětí při pohybu na silnici.
PhDr. Jitka Martincová, pedagožka I. stupně 

Základní školy Velké Pavlovice

Divadelní představení „O veverce Zrzečce“
V úterý 26. září 2023 navštívilo mladší žáč-
ky I. stupně základní školy divadlo z  Hradce 
Králové. Divadelního představení O  veverce 
Zrzečce se zúčastnily děti ze všech tříd nižší-
ho stupně. 

Celým představením naše školáčky provázela 
zvířátka z lesa. Děti se nejen pobavily, zazpí-
valy, zapojily se do děje, ale současně se pouči-
ly o tom, jak se chovat v přírodě.

Mgr. Jitka Řádková, pedagožka I. stupně 
Základní školy Velké Pavlovice

Naši čtvrťáci zvládají jízdu na kole a základ-
ní pravidla silničního provozu na výbornou!

Dne 26. září 2023 k nám do Velkých Pavlovic 
opět po roce zavítala královéhradecká společ-
nost Divadélko pro školy, která si tentokráte 
pro žáky II. stupně základní školy připravila 
představení s  názvem „Divadelní cestopis 
aneb Evropou od renesance po realismus“.

Jak název napovídá, jednalo se o několik krát-
kých zastavení do vybraných evropských zemí 
k významným dramatikům, kteří svým dílem 
výrazně ovlivnili vývoj světového dramatu. 
Žáci se tak během hodinové exkurze postup-
ně seznámili s  životem a  tvorbou W. Shake-
speara, Molliéra, C. Goldoniho, E. Rostanda 
či bratří Mrštíků. 

Celé představení bylo vystaveno na činnosti 

pouhých dvou herců, kteří velmi energickým 
výkonem, doprovázeným častými výměnami 
kostýmů a charakterů postav, zvládli bravur-

ně zinscenovat dnes již nesmrtelná díla výše 
uvedených autorů. A  když si sami nestačili, 
obrátili se na diváky z  obecenstva, kteří tak 
byli doslova vtaženi do děje. To vše vedlo 
k  mnoha humorným a  úsměvným situacím, 
přestože byla zrovna na programu vážná tra-
gédie.

Na závěr se tedy sluší poděkovat zmíněné di-
vadelní společnosti a jejím hercům za popula-
rizaci divadelního umění mezi naší mládeží. 
Již William Shakespeare říkal: „Celý svět je 
jeviště a všichni lidé na něm jenom herci.“

Mgr. Petr Hanzálek, pedagog II. stupně 
Základní školy Velké Pavlovice
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Stolní tenis. Trénink dětí na základní škole

Adaptační pobyt žáků šestých tříd na Ekocentru Trkmanka

Projektový den „Roboti“ na II. stupni ZŠ

Gymnázium opět ožilo

Dne 6. září 2023 proběhl v dopoledních hodi-
nách na velkopavlovické základní škole nábor 
dětí do kroužku stolního tenisu. Zúčastnily se 
jej děti z prvních až třetích tříd. 

Na nábor dorazil nečekaný počet sportuchti-
vých žáčků, zájem projevilo a  zkusit si tento 
pěkný sport přišlo na sto z nich. Už tehdy jsme 
se s nimi těšili na následující setkávání na plá-
novaných trénincích.

Ty se konají vždy ve středu od 15.00 do 16.30 
hodin pro první skupinu, pro druhou skupinu 
pak od 16.30 do 18.00 hodin. Scházíme se ve 

velké tělocvičně školy.

Znovu apelujeme na děti, aby do kroužku 
přicházely, pokud možno mezi 14.30 a  14.45 
hodinami, abychom se stačili převléknout 
přemístit do haly a trénink pak mohl opravdu 
začít v 15.00 hodin. Pokud mají děti kroužek 
od 16.30 hodin, prosíme o  příchod s  podob-
ným časovým předstihem.

Sportu zdar, stolnímu tenisu zvlášť!
Michal Polák, 

trenér stolního tenisu a vedoucí kroužku
Super sport pro volný čas po škole? Stolní 
tenis je pro tyto kluky jasná volba!

Adaptační pobyt si letošní šesťačky užily 
s úsměvem a radostí!

Robotika je fakt pecka! Projektový den jsme 
si užili a naučili se spousty nových věcí. 
A ani to nebolelo!

Adaptační pobyt pro žáky šestých tříd má 
nejen vzdělávací, sociální a  emocionální vý-
znam, ale zároveň představuje důležitou zku-
šenost v životě dětí. 

Hlavní důraz byl kladen na možnost žáků na-
vázat nová přátelství. Během pobytu měli pří-
ležitost komunikovat, spolupracovat a  sdílet 
zážitky s  vrstevníky mimo školní prostředí. 
Pro některé to byla možnost určité sebezávis-
losti a zodpovědnosti, kdy se museli postarat 
o své věci, dodržovat pravidla a plánovat svůj 
čas.

Mnohé aktivity vyžadovaly i  týmovou spo-
lupráci, která žáky učí komunikovat, řešit 

problémy a  dosahovat cílů v  rámci skupiny. 
Adaptační pobyt zahrnoval převážně aktivi-
ty venku, které nejsou součástí běžné školní 
výuky, ale konaly se v  přírodě, umožňovaly 
žákům spojit se s přírodou, lépe ji poznat, vést 
k ochraně a péči o přírodu.

Důležité je říct, že adaptační pobyt byl výji-
mečnou příležitostí k rozvoji dovedností a bu-
dování sociálních vztahů a  čas ukáže, zda se 
podařilo těchto cílů v rámci obou tříd dosáh-
nout.

Mgr. Veronika Prokešová 
a Mgr. Lukáš Svoboda, 

třídní učitelé  šestých tříd

Ve dnech 27. a 29. září 2023 navštívili II. stu-
peň Základní školy Velké Pavlovice lektoři ze 
vzdělávacího centra Smart Bricks, kteří uspo-
řádali pro žáky 5., 7. a  9. ročníků nezapome-
nutelný projektový den.

Tato událost přinesla do prostředí vzdělávání 
výjimečnou zkušenost spojenou s technologi-
emi, programováním a robotikou. Cílem pro-
jektového dne bylo nejen představit žákům 
svět robotiky, ale také je motivovat k  tomu, 
aby sami zkoumali, tvořili a objevovali.

Celý den byl plný interaktivních aktivit, které 
umožnily všem účastníkům prakticky poznat 
svět robotiky a programování. Za pomoci je-
dinečných vzdělávacích setů od LEGO® Edu-

cation, z  nichž některé zakoupila naše škola, 
měli žáci za úkol sestrojit vlastního funkčního 
robota. Takto složitý úkol vyžadoval trpěli-
vost, kreativní a  logické myšlení a  týmovou 
spolupráci. Výsledky své práce pak představili 
svým spolužákům.

Projektový den nebyl jen zábavnou akcí, ale 
také inspirací pro budoucí generace. Žáci 
mohli vidět, že svět technologií a  robotiky je 
pro ně dosažitelný a že mohou hrát aktivní roli 
v  jeho vývoji. Událost jako tato může otevřít 
dveře budoucím kariérám v oblasti vědy, inže-
nýrství a matematiky.

Ing. Pavel Hanzálek, pedagog II. stupně 
Základní školy Velké Pavlovice

Přípravě nového školního roku 2023/2024 na 
Gymnáziu Velké Pavlovice věnovali všichni 
vyučující a provozní pracovníci náležitou po-
zornost. Období letních školních prázdnin již 
bylo tradičně ve znamení oprav, výmalby a ge-
nerálního úklidu celé budovy školy.

Rekonstrukce a  výměny se dočkala podlaha 
chodby v  prvním nadzemním podlaží a  posi-
lovna. Vyučující připravovali své třídy, chysta-
li učební a výchovně vzdělávací plány, věnova-
li pozornost výzdobě tříd.

V  pondělí 4. září 2023 jsme v  aule školy za 

účasti starosty města Velké Pavlovice pana 
Petra Hasila přivítali šedesát nových studen-
tů prvních ročníků osmiletého a  čtyřletého 
studijního oboru. Pan starosta popřál novým 
studentům hodně úspěchů ve studiu a zdůraz-
nil důležitost středoškolského vzdělání pro 
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jejich osobní rozvoj. Studenti dalších ročníků 
byli přivítáni ředitelem školy a třídními učiteli 
v kmenových třídách. 

Pro tento školní rok jsou třídnictvím pověře-
ni: prima – Mgr. Pokorná, sekunda – Mgr. 
Vašíček, tercie – Mgr. Ptáček, kvarta – Mgr. 
Kaszper, kvinta – Mgr. Strouhalová, sexta – 
Mgr. Míchalová, septima – Mgr. Michnová, 
oktáva – Mgr. Tomková, 1.A – Mgr. Filipčí-
ková, 2.A  – Mgr. Riláková, 3.A  – Mgr. Ka-
dlec, 4. A - Ing. Holásková.

V  prvních říjnových dnech žáci prvního roč-
níku čtyřletého studia a  kvinty plnili online 
vstupní testy Kalibro, které by nám a studen-
tům měly podat zprávu o  jejich vědomostech 
z  českého jazyka, matematiky a  anglického 
jazyka.

Pro velký zájem z  řad studentů byl v  pátek 
22. září 2023 zahájen taneční kurz, který vede 
Bc. Klárka Adamová. Kurz bude mít 10  lekcí 
a  v  jeho průběhu se uskuteční prodlouže-
ná, které je plánovaná na 24. listopadu 2023 

v místní sokolovně.

Do konce září jsme dali, již potřetí, možnost 
studentům školy a dalším zájemcům vybrat si 
vlastní volnočasové oblečení ze školní kolekce 
z našeho e-shopu: https://www.kraloveskoly.
cz/gymnvp/ .

PaedDr. Vlastimil Kropáč, 
ředitel Gymnázia Velké Pavlovice

Zpátky do lavic… 
Sraz bývalých žáků základní školy ročníku 1972 a 1973

Projekt Youth 4 Impact 
aneb Zahraniční stážisté na gymnáziu

V sobotu 9. září 2023 jsem i  my mohli used-
nout zpátky do lavic, pořádali jsme totiž sraz 
padesátníků ročníků 1972 a  1973. V  pět ho-
din odpoledne jsme se symbolicky „srazili“ 
u  vchodu na první stupeň, kde většina z  nás 
začínala novou etapu dětství. 

Současný ředitel Základní školy Velké Pav-
lovice Mgr. Michal Rilák nás velmi ochotně 
provedl námi známými prostorami, ale také 
novou přístavbou a zázemím celé školy. Velmi 
ochotně nám zodpověděl všechny položené 
dotazy i zajímavě pohovořil o vývoji školy od 
doby, kdy jsme školu opustili.

Moc rádi jsme zavzpomínali na bezstarostné 
dny dětství ve školních lavicích. Velmi rádi 
jsme na našem srazu přivítali i  pana učite-
le Syrovátku, paní učitelku Kocmánkovou 
a paní učitelku Procházkovou.

Přejeme všem pevné zdraví a zase někdy na vi-
děnou. Děkujeme také pane řediteli, ať se daří 
Vám i  Vaší (naší) škole, minimálně tak jako 
doposud!

Za pořádající bývalé žáky 
Jana Bedřichová (Formanová) 1. A  Je nám teprve padesát, žádný věk! Přesto si rádi se svými spolužáky zavzpomínáme 

na radostné chvíle strávené ve školních lavicích.

Po několika letech se velkopavlovické gym-
názium opět zúčastnilo projektu Youth 4 Im-
pact, dříve známého pod názvem Edison. Pro-
jekt byl pořádaný organizací AIESEC.

Na velkopavlovické gymnázium tentokrát za-
vítalo šest studentů z Indie, Turecka, Španěl-
ska a Gruzie. Během jednoho týdne postupně 
každý stážista navštívil všech dvanáct tříd 
a představil svou zemi našim studentům. Kro-
mě počítačových prezentací si stážisté vymě-
ňovali s našimi studenty své poznatky o životě 
v rodných zemích i v České republice.

Neméně podnětné a zábavné bylo také společ-
né trávení času po vyučování – návštěva hodů, 

vinařství Lubomíra Zborovského a  zámku 
v Lednici. 

Projekt Youth 4 Impact je úspěšně za námi. 
Chtěli bychom poděkovat týmu studentů ze 
septimy a  3. A  za to, jak vzorně se o  stážisty 
starali. I  jejich zásluhou žila na chvíli škola 
jinak, dýchala něčím novým a  nepoznaným, 
dálkou a nevšedností.

Nyní naši stážisté prezentují v  jiných morav-
ských městech, na pobyt ve Velkých Pavlovi-
cích však budou mít, stejně jako my, ty nejlepší 
vzpomínky.

Mgr. Jana Michnová & Mgr. Petr Kadlec, 
pedagogové Gymnázia Velké Pavlovice

Zahraniční studenti na návštěvě vinařství 
pana Lubomíra Zborovského. Zjistili zde, 
jak chutná jižní Morava. 
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Vítězný tým poháru starosty složený ze 
studentů velkopavlovického gymnázia.

Návštěva našeho hlavního města Prahy 
může být i záležitostí veskrze sladkou, 
obzvláště zastavíte-li se ve zmrzlinovém 
salonu. 

Bylo v Praze blaze?

Adaptační kurz studentů třídy 1. A v Křižanově

Pohár starosty zůstal doma

Ve dnech 6. až 8. září 2023 jsme my, studen-
ti čtvrtých ročníků velkopavlovického gym-
názia, navštívili naše hlavní město. Součástí 
exkurze byla i dvě divadelní představení a na-
příklad také literární procházka Prahou po 
stopách autorů pražské německé literatury.

Prvním bodem plánu po příjezdu do Prahy 
byla prohlídka komplexu Pražského hradu. 
Kromě Svatovítské katedrály jsme navštívi-
li i  zahrady kolem Hradu a  prošli se Zlatou 
uličkou. Ve večerních hodinách nás čekalo 
divadelní představení v  Divadle ABC – Smrt 
obchodního cestujícího. Naše dojmy navýšily 
především herecké výkony Miroslava Donuti-
la a jeho syna Martina. 

Druhý den našeho výletu započal literární 
procházkou. Paní průvodkyně a  její výklad 
nám ukázaly Prahu z  jiného úhlu, než ji zná-
me, a  dozvěděli jsme se mnoho informací 
o  spisovatelích pražské německé literatury, 
především o  Franzi Kafkovi. Tímto jsme ale 
s  procházkami neskončili, naše další kroky 

vedly na Vyšehrad a  vyšehradský hřbitov. 
V  závěru dne nás čekalo druhé představení, 
tentokrát v  Divadle v  Celetné. Ve srovnání 
s předchozím dnem bylo z úplně jiného soud-
ku – Rozmarné léto Vladislava Vančury. Pro 
všechny to byla příjemná tečka za dalším 
dnem, všechny nás překvapila neobvyklost 
vzhledu scény i herecké výkony.

Třetí, a zároveň poslední den, nás naše kroky 
dovedly do Národního divadla, kde jsme ab-
solvovali hodinovou prohlídku doprovázenou 
přednáškou o divadle a jeho historii. Před od-
jezdem domů jsme ještě měli možnost indivi-
duálního kulturního programu.

Každý jsme se určitě přiučili něčemu novému, 
a všichni bychom se shodli na tom, že jsme si 
lepší začátek čtvrťáku nemohli přát.

Gabriela Dufková, studentka 4. A třídy 
Gymnázia Velké Pavlovice

V pondělí 2. října 2023 jsme si jako třída vyjeli 
na adaptační kurz do Křižanova. Už při cestě 
tam jsme zažívali skvělou zábavu. 

Ve vlaku jsme hráli různé hry, při kterých jsme 
se hodně nasmáli. Smích nás ale hned přešel, 
když jsme zjistili, že nás ještě čeká dlouhá ces-
ta do samotného rekreačního střediska. Cestu 
jsme úspěšně zvládli a konečně mohl začít náš 
program.

Paní učitelky Filipčíková a  Sedláčková nám 
připravily skvělé aktivity, jejichž cílem bylo 
nás vzájemně seznámit. Dozvěděli jsme se 
o  sobě spousty věcí, na které bychom se asi 
sami nikdy ani nezeptali. Byly to různé pře-
zdívky, vlastnosti, koníčky a řada dalšího. 

Stravu jsme měli zajištěnou v jídelně, a i když 
jsme se obávali, jaká jídla budou, byli jsme 
všichni mile překvapeni. Po každém jídle jsme 
vždy měli čas na krátký šlofíček a po něm ná-
sledovaly další aktivity.

Druhý den jsme šli na příjemnou procházku, 
na které jsme dostali úkol – složit nějakou bás-
ničku o  našem výletu. Všichni se snažili, ale 
my víme, že tu nejlepší básničku stejně složily 
paní učitelky. Večer, když jsme si udělali hez-
kou pohodu u táboráku, nám ji přečetly. Zpí-
vali jsme společně různé písničky a  vyčerpá-
ním z náročného dne jsme všichni brzy usnuli. 

Další den, ve středu 4. října, už nás čekala 
jen cesta zpět, kterou jsme všichni prospali. 

A aby těch zážitků nebylo málo, naše trať byla 
uzavřena, a proto jsme museli jít na náhradní 
dopravu – autobus, který nám ujel. Tak jsme 
čekali na vlak, díky kterému jsme se dostali 
všichni domů. 

I když jsme na našem adaptačním pobytu strá-
vili jen tři dny, všichni jsme si dost přirostli 
k srdci a moc jsme si tento čas spolu užili. Vě-
řím, že na tento zážitek nikdy nezapomeneme.

Denisa Studená, studentka 1. A třídy 
Gymnázia Velké Pavlovice

V pátek 6. října 2023 se uskutečnil čtrnáctý 
ročník turnaje o putovní pohár starosty města 
Velkých Pavlovic v malé kopané středních škol 
ve sportovním areálu školy. Turnaje se účast-
nila družstva gymnázií z  Klobouk u  Brna, 
Hustopečí a domácí školy z Velkých Pavlovic.

Z turnaje se omluvil náš tradiční a  jediný za-
hraniční soupeř Gymnázium Senica. Turnaj 
se hrál systémem „každý s  každým“ v  jedné 
skupině a  studenti předváděli spolužákům 
řadu zajímavých fotbalových momentů. Str-
hující a  napínavá vzájemná utkání skončila 
a výsledky po sečtení stanovilo celkové pořadí 
turnaje, které je:

1. místo Gymnázium Velké Pavlovice (6 
bodů)

2. místo Gymnázium Hustopeče (3 body)

3. místo Městské víceleté gymnázium 
Klobouky u Brna (0 bodů)

PaedDr. Vlastimil Kropáč, 
ředitel Gymnázia Velké Pavlovice
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Workshop 
pro pedagogy 
v přípravném týdnu

Duatlonista Lukáš 
Kynický bronzový
na mistrovství ČR

V rámci přípravného srpnového týdne se pe-
dagogové na našem gymnáziu vzdělávali v ob-
lasti duševního zdraví. Tato aktivita volně na-
vázala na vzdělávání žáků nižšího gymnázia 
před začátkem léta. 

Do školy přijela organizace Práh jižní Morava, 
která se zabývá podporou a  pomocí osobám 
s  duševními obtížemi, a  to i  v  mladším věku. 
Během workshopu nám představila svou or-
ganizaci, způsob, jak s  ní můžeme spolupra-
covat my jako škola, a také se pracovníci orga-
nizace věnovali pedagogům s tipy na podporu 
jejich vlastní duševní pohody a  psychohygie-
ny, která je v práci s lidmi hodně důležitá. 

Učitelství patří mezi podpůrné profese, a  je-
likož pomáhající pracovníci jsou ohroženi ri-
zikem syndromu vyhoření, je třeba se tomuto 
tématu věnovat a naučit se o sebe více pečovat.

Součástí workshopu bylo i zaměření na to ne-
dívat se na duševní obtíže jako na tabu téma. 
Jednoduše tady byly, jsou a  budou a  není se 
za co stydět, neboť během života se s  různě 
dlouhou epizodou duševních potíží setkává až 
každý čtvrtý člověk. Proto je dobré mít o du-
ševním zdraví větší povědomí.

Mgr. Jana Pláteníková, školní psycholog 
Gymnázia Velké Pavlovice

STŘEDOŠKOLSKÝ ATLETICKÝ POHÁR 
V BŘECLAVI

FOTBALOVÝ KLUB 
TJ SLAVOJ VELKÉ PAVLOVICE

Středoškolského atletického poháru, který se 
konal v měsíci září letošního roku v Břeclavi, 
se zúčastnily celkem čtyři školy, a to Gymná-
zium Břeclav, Gymnázium a  SOŠ Mikulov, 
Střední škola Edvarda Beneše a naše Gymná-
zium Velké Pavlovice.

Ráda bych touto cestou zmínila alespoň tyto 
studenty:

•  60 m dívky
2. místo Adéla Krejzová (3. A) 
a 3. místo Zuzana Matějíčková (sexta)

•  60 m chlapci
4. místo Martin Huslík (oktáva)

•  200 m dívky
2. místo Zuzana Matějíčková (sexta), 
4. místo Magdalena Hercogová (4. A)

•  400 m chlapci 
4. místo Šimon Plotz (1. A)

•  800 m dívky – 
1. místo Adéla Krejzová (3. A)

•  1500 m chlapci 
4. místo Martin Hrabina (septima)

•  4×200 m dívky 
3. místo Magdalena Hercogová (4. A), 
Adéla Krejzová (3. A), Zuzana Matějíčko-
vá (sexta), Veronika Vlašicová (1. A)

•  4×200 m chlapci 
3. místo – Jakub Herzán (oktáva), Martin 

Studenti – sportovci z velkopavlovického 
gymnázia opět velmi úspěšní na atletických 
závodech v Břeclavi.

Huslík (oktáva), Tomáš Melichar (oktáva), 
Dominik Osička (2. A)

•  skok daleký dívky
4. místo Magdalena Hercogová (4. A)

•  skok vysoký chlapci 
4. místo Dominik Osička (2. A)

•  vrh koulí dívky
4. místo Gabriela Dufková (4. A)

•  vrh koulí chlapci
4. místo Filip Vlašic (4. A) 

Dívky jako družstvo skončily na 3. místě 
a chlapci na 4. Všem děkujeme za reprezenta-
ci školy a za dosažené výsledky.

Mgr. Zuzana Doležalová, 
pedagožka Gymnázia Velké Pavlovice

SPORT

Velkopavlovický všestranný sportovec Lukáš 
Kynický se zúčastnil dne 16. září 2023 Mist-
rovství České republiky v duatlonu v Žamber-
ku. Jeho vynikající sportovní výkon byl koru-
nován umístěním na bronzovém stupínku. 

Lukášovi se podařilo doběhnout v  celkovém 
pořadí na 3. místě (v  kategorii 20–29 let by 
tento výsledek dokonce stačil na stříbro). 
Závod se skládal z běhu na 5 km, silniční cyk-
listiky na 20 km a závěrečného běhu na 3 km. 
Lukášova bronzová časomíra se zastavila na 
čase 56:48 minut.

Blahopřejeme a  těšíme na zprávy o  dalších 
úspěších. 

Karolína Bártová & Lukáš Kynický

Muži – A mužstvo:

A mužstvo vstupovalo do podzimní části sezó-
ny oslabeno o některé opory a s výrazně omla-
zeným kádrem. Výkonnost družstva se zatím 
pohybuje v  jakýchsi „vlnách“. Po úvodních 
třech porážkách přišla povinná domácí výhra 
nad Valticemi 7:1, následovalo těžké derby 
proti Nikolčicím, které rozhodl gólem v nasta-
vení Dan Malůšek. V dalším zápase na horké 
půdě v  Dubňanech bylo naše družstvo jasně 
lepší, svého soupeře přehrávalo, ale bohužel 
spousta zahozených šancí a  vyrovnávací gól 
domácích těsně před koncem zápasu zname-
nal pouze bod za remízu 2:2. Do následují-
cího domácího zápasu vstoupili hráči velmi 
špatně, nekoncentrovaně, po sérii hrubých 
chyb prohrávali v  10. minutě 0:2 s  favoritem 

z  Hroznové Lhoty. Zkušení hosté si již vývoj 
zápasu pohlídali, a  nakonec si odvezli výhru 
1:7. V dalším zápase áčko podlehlo ve Vyškově 
domácímu B týmu 3:0.

V týdnu po tomto zápase oznámil trenér Sta-
nislav Hříba, že končí na postu hlavního tre-
néra A mužstva a manažera klubu. Na pozici 
trenéra nastoupil Marcel Houška, který v po-
sledních letech trénoval mužstvo Mutěnic 
v  krajském přeboru, minulou sezónu působil 
u mládeže ve Spartě Brno.

V následujícím domácím zápase proti vedou-
címu, ale zraněními oslabenému družstvu 
Troubska, se áčku podařil vstup do zápasu, 
během deseti minut se dostalo do dvougólo-
vého vedení brankami Janka Vrablice a Kuby 
Malhockého. Hosté už na zvrat v  zápase ne-
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měli síly, navíc v  poslední minutě korunoval 
svůj dobrý výkon druhou brankou v  zápase 
Kuba Malhocký a  upravil tak na konečných 
3:0. 

V tabulce po odehraných 9 kolech patří muž-
stvo 11. místo se ziskem 10 bodů.

Muži – B mužstvo:

B mužstvo po postupu do Okresního přeboru 
předvádělo kvalitní výkony, opíralo se také 
o hráče širšího kádru áčka a patří k těm lepším 
družstvům v soutěži. Po 9 kolech patří béčku 
6. místo v tabulce se ziskem 16 bodů.

Muži – C mužstvo:

C mužstvo tentokrát působí ve IV. třídě, sku-
pina A, kde převažují družstva z  Břeclavska 
a  Mikulovska. Zatím se zkušenému céčku 
daří, před sezónou rozšířilo svůj kádr, aby 
mělo na zápasech dostatečný počet hráčů. Za-

tím po sedmi zápasech je družstvo na 2. místě 
se ziskem 15 bodů. 

Mládež – Dorost:

Družstvo dorostu po postupu do krajské sou-
těže čeká velmi těžká sezóna a jediným cílem 
je záchrana v soutěži, což bude jistě velmi ob-
tížné pro mladé a nezkušené družstvo Slavoje. 

V  některých zápasech bohužel hráči nepro-
měnili slibné šance, což je stálo citelné ztráty 
bodů. Zatím jsou dorostenci po 9 kolech se 
ziskem 1 bodu na předposledním 13. místě. 
Věříme, že se do konce podzimu podaří získat 
ještě několik bodů a  dorostenci se v  tabulce 
posunou na vyšší příčky.

Mládež – Starší žáci:

Také starší žáci budou hlavně usilovat o  za-
chování krajské soutěže pro příští sezóny. 
Zatím jsou výsledky družstva střídavé, škoda 

několika zbytečných ztrát s hratelnými soupe-
ři. Po odehraných 9 zápasech jsou starší žáci 
na solidním 7. místě se ziskem 13 bodů.

Mládež – Mladší žáci:

Mladší žáci vstoupili do sezóny posílení o kva-
litní hráče ročníku 2012 a určitě by se to mělo 
projevit na kvalitě družstva. Proti minulé se-
zóně jsou výsledky lepší, družstvo je zatím na 
4. místě tabulky se ziskem 19 bodů.

Družstva přípravek se tradičně účastní Okres-
ního přeboru OFS Břeclav, který se hraje ko-
lovým způsobem. Starší přípravka se musí 
vyrovnat s  odchodem hráčů silného ročníku 
2012. Příjemným zjištěním je příliv nových 
hráčů do mladší přípravky a předpřípravky ve 
věku 5 až 8 let.

František Čermák – sekretář oddílu kopané 
TJ Slavoj Velké Pavlovice

INZERCE

Kia Ceed.
Akční model EDICE 30.

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 (WLTP). Kia Ceed: 4,5−6,8 l/100 km 118−154 g/km. Ceed SW: 1,3−6,4 l/100 km 29−145 g/km. Reprezentativní příklad financování Ceed Comfort 1,0 T-GDI 74 kW 
s financováním Kia Select; pořizovací cena 414 980 Kč vč. DPH, výše úvěru 331 984 Kč, akontace 20 % (82 996 Kč); pevná výpůjční úroková sazba 3,99 % p. a., RPSN 9,87 % p. a.; měsíční (1.−47.) 
splátka úvěru 4 710 Kč, měsíční (48.) splátka úvěru 149 393 Kč, měsíční splátka pojištění HAV 816 Kč, POV 244 Kč; poplatek za poskytnutí úvěru 2 905 Kč; délka úvěru 48 měsíců. Celková částka 
k uhrazení (jistina, úrok, hav. pojištění, pov. ručení, poplatek): 424 548 Kč, pojištění sjednáno u pojišťoven UNIQA nebo Kooperativa. Vyobrazení vozů je pouze ilustrativní a může obsahovat 
doplňkovou výbavu. Pro bližší informace navštivte www.kia.com. Nabídka platí do 30. 9. 2023.

Úrok již

3,99 % p. a.

Petra Leskourová

M +420 724 111 662
E  leskourova@agrotec.cz

Jakub Škotnár

M +420 702 001 091
E  skotnar@agrotec.cz

Kontaktujte naše 
prodejce:

AGROTEC a.s.

Brněnská 74, 693 01 Hustopeče
Tel.: 519 402 480 | www.agrotecauto.cz





VĚŘÍM
ČESKÝM
DVEŘÍM

Dveře Létal s.r.o.
Hlavní 117, 691 05 Zaječí
WWW.LETAL.CZ

Máte zájem o inzerci v příštím vydání 

Velkopavlovického zpravodaje?
V případě zájmu o zveřejnění Vaší inzerce kontaktujte redakci – Karolína Bártová, 

tel.: 519 428 149, 777 736 413, e-mail: bartova@velke-pavlovice.cz

* termín uzávěrky Velkopavlovického zpravodaje 6/2023 – 29. listopadu 2023

* termín vydání a distribuce Velkop. zpravodaje 6/2023 – 15. prosince 2023

Ceník inzerce ve Velkopavlovickém zpravodaji * rok 2023
Upozornění – inzerce bude vždy zveřejněna pouze v černobílém provedení, 

barevný tisk neprovádíme!

Celá strana – A4 * 2.670 Kč (rozměr 210×297 mm, pouze na výšku)

1/2 polovina strany – A5 * 1.340 Kč (rozměr 210×148 mm, pouze na šířku)

1/4 strany – A6 * 730 Kč (rozměr 105×148 mm, pouze na výšku)

1/8 strany – A7 * 370 Kč (rozměr 105×74 mm, pouze na šířku)

Cena inzerce je konečná včetně 21 % sazby DPH.

Těšíme se na Váš zájem!



KALENDÁŘ AKCÍ – říjen, listopad & prosinec 2023
PODZIMNÍ BRIGÁDA NA FAŘE
Sobota 28. října 2023, od 10.00 do 17.00 h
* Farní zahrada, Hlavní 88

* úklid stavebního materiál, zahradní práce, výmalba interiérů...

* posezení u ohně (špekáčky a nápoje zajištěny)

* https://farnostvelkepavlovice.cz, www.velke-pavlovice.cz

SVATOHUBERTSKÁ MŠE SVATÁ
Sobota 28. října 2023, od 18.00 h
* Kostel Nanebevzetí Panny Marie, Náměstí 9. května 1

* Letošní mše bude troubená i zpívaná

* Vystoupí trubači Okresního mysliveckého svazu Přerov 

a zpěváci souboru VOX VINI

* https://farnostvelkepavlovice.cz, www.velke-pavlovice.cz

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ 
NA GYMNÁZIU
Sobota 4. listopadu 2023, od 9.00 do 16.00 h
* Gymnázium Velké Pavlovice, Pod Školou 10

* Prezentace školy, kavárnička, práce v dílnách, 

prohlídka moderních prostor školy

* Nejen pro zájemce o studium

* www.gymnvp.cz, www.velke-pavlovice.cz

VINNÉ LÉTO S CIMBÁLEM 
VE VINAŘSTVÍ BUCHTOVI
Pátek 10. listopadu 2023, od 18.00 h
* Výrobní hala Vinařství Buchtovi, Hodonínská 2

* www.velke-pavlovice.cz, www.vinobuchtovi.cz

SVATOMARTINSKÉ 
OTEVŘENÉ SKLEPY
Sobota 11. listopadu 2023, od 11.00 h
* prodej vstupenek v den akce v budově Měst. úřadu V. Pavlovice, 

Náměstí 9. května 40

* Vinné sklepy vinařů pořádajícího spolku Víno z Velkých Pavlovic

* www.vinozvelkychpavlovic.cz, www.velke-pavlovice.cz

CESTOPISNÁ PŘEDNÁŠKA 
O JIHOAFRICKÉ REPUBLICE
Středa 15. listopadu 2023, od 15.00 h
* Zasedací místnost Městského úřadu, Náměstí 9. května 40 

* Přednáška Ing. Evy Pavelkové, PhD. s posezením

Akce je pro seniory zdarma

* Je nutné se přihlásit osobně u Mgr. M. Handlové, DiS. 

na MÚ Velké Pavlovice nebo na tel. č. 777 736 406 

do 7. listopadu 2023   * www.velke-pavlovice.cz

VERNISÁŽ FOTOGRAFIÍ 
POUTNÍKEM NA ZEMI
Čtvrtek 16. listopadu 2023, od 17.00 h
* Městská knihovna Velké Pavlovice, Hlavní 9

* Autoři fotografi í Jiří & Jakub Slavíkovi

* www.velke-pavlovice.cz

PODZIMNÍ ŠLAPKA 2023 ANEB 
UKONČENÍ CYKLOTURISTICKÉ 
SEZÓNY
Pátek 17. listopadu 2023 (státní svátek, 
den pracovního klidu), od 13.00 h
* Sraz účastníků u Opilých sklepů u dřevěné sochy sv. Urbana, 

Pod Starou Horou

* www.velke-pavlovice.cz

ČAPEK A VÍNO 
ANEB LITERÁRNĚ-VINNÉ 
PÁROVÁNÍ
Pátek 17. listopadu 2023 (státní svátek, 
den pracovního klidu), od 14.00 h
* Baraque Wine Gallery Velké Pavlovice, Hodonínská 12

* Kapacita míst omezená, doporučujeme rezervaci 

na e-mailu: lenka@vinarstvibaraque.cz   

* www.vinarstvibaraque.cz 

LAMPIONOVÝ PRŮVOD
Pátek 17. listopadu 2023 (státní svátek, 
den pracovního klidu), od 17.00 h
* Sraz účastníků na Náměstí 9. května před radnicí

* www.velke-pavlovice.cz

ROCKOVÉ VÁNOCE 
Sobota 18. listopadu 2023, od 19.00 h 
* Sokolovna Velké Pavlovice, Hlavní 1

* Vystoupí skupiny PROMILE, ALIENS a ALKEHOL

* Vstupenky možné zakoupit až na místě před zahájením koncertu

* www.velke-pavlovice.cz

TURECKO A TURECKÁ 
KULTURA OČIMA POLSKÝCH 
CESTOVATELŮ 
MONIKY & MICHALA
Čtvrtek 23. listopadu 2023, od 18.00 h
* Zasedací sál Městského úřadu, Náměstí 9. května 40

* www.velke-pavlovice.cz

KATEŘINSKÉ HODEČKY 2023
Sobota 25. listopadu, od 15.00 do 18.00 h
* Sokolovna Velké Pavlovice, Hlavní 1

* Přivítání dětských folklórních souborů, vystoupení dětských 

folklórních souborů, taneční školička

* K tanci i poslechu hraje dechová hudba Horenka z Bořetic

* www.ekocentrum-trkmanka.com, www.velke-pavlovice.cz

SVĚCENÍ MLADÉHO VÍNA 
ROČNÍKU 2023
Sobota 25 listopadu 2023, od 16.00 h 
* Vinné sklepy Františka Lotrinského, Nádražní 1 (vstup od 

restaurace Sport, areál TJ Slavoj)   * www.velke-pavlovice.cz

KONCERT SOUBORU MUSICA 
ANIMAE – TENTOKRÁT NĚCO 
JAZZU A MUZIKÁLU
Neděle 26. listopadu 2023, od 16.00 h
* Podkrovní sál Městského úřadu, Náměstí 9. května 40

* Koncert souboru MUSICA ANIMAE

* www.musicaanimae.cz, www.velke-pavlovice.cz

PŘEDVÁNOČNÍ KONCERT
VOJTĚCH ANTOŠ & HOSTÉ 
Znovu do Pavlovic, ...tentokrát 
s předvánočním nádechem
Pátek 1. prosince 2023, od 18.00 h
* Ekocentrum Trkmanka Velké Pavlovice, Nádražní 1/1

* www.ekocentrum-trkmanka.com, www.velke-pavlovice.cz  

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ 
NA ZÁKLADNÍ ŠKOLE VP
Sobota 2. prosince 2023, od 9.00 do 12.00 h
* Areál školních budov ZŠ Velké Pavlovice, Náměstí 9. května 2

* www.zs.velke-pavlovice.cz 

POJĎTE S NÁMI DO BETLÉMA
Sobota 2. prosince 2023, od 15.00 do 19.00 h
* Zahrada Ekocentrum Trkmanka Velké Pavlovice, Nádražní 1

* www.ekocentrum-trkmanka.cz, www.velke-pavlovice.cz 

BENEFIČNÍ KONCERT 
PRO BETLÉM
Sobota 2. prosince 2023, od 20.00 h
* Koncertní sál Ekocentrum Trkmanka Velké Pavlovice, Nádražní 1

* Výtěžek benefi čního koncertu bude předán Domovu Betlém 

v Kloboukách u Brna (Diakonie Českobratrské církve evangelické) 

* www.betlem.org, www.ekocentrum-trkmanka.com, 

www.velke-pavlovice.cz

VÁNOCE BOŽENY NĚMCOVÉ 
& SOFIE PODLIPSKÉ
BESEDA SE SPISOVATELKOU 
A LEKTORKOU MARTINOU 
BITTNEROVOU
Pondělí 4. prosince 2023, od 18.00 h
* Zasedací sál Městského úřadu, Náměstí 9. května 40

* www.velke-pavlovice.cz

ODPOLEDNE PRO SENIORY 
S DESKOVÝMI HRAMI
Úterý 12. prosince 2023, od 15.30 do 17.30 h
* Zasedací místnost Městského úřadu 

Velké Pavlovice, Náměstí 9. května 40

* Akce je pro seniory zdarma

* Je nutné se přihlásit osobně u Mgr. Martiny Handlové, 

DiS. na Městském úřadě nebo na tel. č. 777 736 406 do 5. 

prosince 2023   * www.velke-pavlovice.cz

VÁNOČNÍ JARMARK U RADNICE 
Neděle 17. prosince 2023, od 12.30 h
* Náměstí 9. května, prostranství před velkopavlovickou radnicí

* Podrobný program bude zveřejněn v příštím zpravodaji 6/2023

* www.velke-pavlovice.cz

VÁNOČNÍ JARMARK & KONCERT 
STUDENTŮ GYMNÁZIA
Úterý 19. prosince 2023
* Prostranství před budovou Gymnázia Velké Pavlovice 

(„Kruháč“), Pod Školou 10 a kostel Nanebevzetí Panny Marie, 

Náměstí 9. května 1

* www.gymnvp.cz, www.velke-pavlovice.cz

ŠTĚPÁNSKÝ TURNAJ 
MALÉ KOPANÉ
Úterý 26. prosince 2023
* Velká tělocvična ZŠ Velké Pavlovice, Náměstí 9. května 2

* www.facebook.com/stepanskyturnajvp, www.velke-pavlovice.cz

SILVESTR & NOVÝ ROK 
PŘED RADNICÍ
Neděle 31. prosince 2023, od 23.00 h
* Náměstí 9. května, prostranství před velkopavlovickou radnicí

* Podrobný program bude zveřejněn v příštím zpravodaji 6/2023

* www.velke-pavlovice.cz

KALENDÁRIUM–FARNOST VP
Více na webu farnosti https://farnostvelkepavlovice.cz/

DUŠIČKOVÁ POBOŽNOST 
NA HŘBITOVĚ 
Neděle 5. listopadu 2023, od 14.00 h
* Místní hřbitov, Náměstí 9. května

SETKÁNÍ DĚTÍ SE SV. MIKULÁŠEM
Středa 6. prosince 2023
* Farní dvůr (Fara Velké Pavlovice), Hlavní 88

I. VÁNOČNÍ BOHOSLUŽBA
Neděle 24. prosince 2023, od 16.00 h
* Kostel Nanebevzetí Panny Marie, Náměstí 9. května 1 

BOŽÍHODOVÁ MŠE
Pondělí 25. prosince 2023, od 11.00 h
* Kostel Nanebevzetí Panny Marie, Náměstí 9. května 1

SVATOŠTĚPÁNSKÁ MŠE
Úterý 26. prosince 2023, od 11.00 h
* Kostel Nanebevzetí Panny Marie, Náměstí 9. května 1

Podrobné informace k veškerým výše uvedeným akcím naleznete na webových stránkách města Velké Pavlovice 

* www.velke-pavlovice.cz, v hlášení městského rozhlasu a v informačních vitrínkách spravovaných TIC – na budově TIC 

a Městské knihovny a na ulici Hlavní u budovy 2. stupně ZŠ. Za změny v programu či zrušení akcí zodpovídají pořadatelé.


